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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL 
DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 10 D’OCTUBRE DE 2013 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 10 d’octubre de dos mil 
tretze, es reuneix a la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, amb la finalitat de celebrar sessió ordinària amb 
els assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
OLIVELLA PASTALLÉ, FRANCESC, President  CIU 
ROSELL MEDALL, MARIA, vicepresidenta segona CIU 
PLANAS VILANOVA, FERRAN, vicepresident  tercer CIU 
GUSI AMIGÓ, RAIMON, vicepresident quart CIU 
LLOP FERNÀNDEZ, LLUÏSA MARIA, vicepresidenta cinquena ERC 

 
BOSCH MORGADES, JORDI CIU  
GALIMANY BONATERRA, JOAN MARC CIU  
MARTÍNEZ GONZÁLEZ, VALENTINA CIU  
MASDEU BAQUÈS, DAVID CIU  
ROJO SÁNCHEZ, XAVIER CIU  
SOLER VIVES, SANTI CIU  
TUYÀ MANZANERA, MARIA JOSEP CIU  
VALLÈS DOMINGO, SERGI CIU S’incorpora al 4t punt de 

l’ordre del dia 
VILLANUEVA PIN, MARIA CARMEN CIU  
BERNABÉ RODRÍGUEZ, MÒNICA PSC  
CASAS MATEO, SERVAND PSC  
GABARRÓ CASANOVAS, MARCEL PSC  

GARCIA BARRACHINA, SERGI PSC  
JOVER FONTAINE, ÀLEX PSC  
MARTÍNEZ BRAVO, FILO PSC  
MÈRIDA LÓPEZ, SUSANNA PSC  
ROMERO GAMARRA, FRANCISCO PSC  
TORT MIRALLES, JOSEP PSC  
VALLS COMAS, LLUÍS PSC  
PAGÈS PONT, POL ERC  
CALDENTEY QUEROL, LUÍS F. PP  
JIMÉNEZ MORERA, CARLES PP  
CARBONELL BAQUÉS, RAMON CUP-PA  
ANFRUNS DAVÍ, JOSEP ICV-EU-A-E  

 
Actua com a Secretària: Montserrat Baulas Bordes 
Interventor: Antoni Peiret de Antonio 
 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA:   
BRUNA COMAS, JOSEFINA CIU 
DE LA CRUZ MUÑOZ, CISCO PSC   
GARCIA BOTAYA, MANOLO PSC 
SALIUS GUMÀ, JESÚS, vicepresident primer ERC 
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El president obre la sessió d’acord amb l’ordre del  dia següent: 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 25 de juliol de 2013. 
 
2- Presa de possessió del càrrec de consellera coma rcal de la 

senyora Àngela Rus Sánchez. 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A 
LES PERSONES 

 
3- Ratificar l’acord de la Junta de Govern de 25 de  juliol de 2013 en 

relació al Protocol addicional de concreció per al 2013 del 
Contracte programa per a la coordinació i la col·la boració entre el 
Departament de Benestar Social i Família i el Conse ll comarcal de 
l'Alt Penedès, en matèria de serveis socials, altre s programes 
relatius al benestar social i polítiques d’igualtat . 

 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 
HISENDA 

 
4- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdi t núm. 3 del 

Consell Comarcal corresponent al pressupost 2013. 

 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE  
PLANS TRANSVERSALS 

 
5- Conveni de col·laboració entre l’administració d e la Generalitat de 

Catalunya, mitjançant el Departament d’Ensenyament i el Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès relació a la delegació de  competències 
quant la gestió del servei de transport escolar, de l servei escolar de 
menjador, i altres prestacions en matèria d’ensenya ment. 

 
 
II- PART DE CONTROL 

 
6- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
7- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
8- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions 

de 4 i 25 de juliol i 19 de setembre de 2013. 
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9- Moció que proposa el Consell d’Alcaldes en relac ió a la millora de 
la N-340 (tram Avinyonet-Vilafranca). 

 
10- Moció que proposa el Consell d’Alcaldes per a l ’adhesió del 

Consell Comarcal de l’Alt Penedès al Protocol d’execució de les 
diligències de llançament als partits judicials de Catalunya.  

 
 

11- Informacions de la Presidència.  
12- Precs i Preguntes. 
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I- PART RESOLUTIVA  
 
 
 
1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 25 de juliol de 2013. 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels consellers presents dels grups polítics 
comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i d’ICV-EU-A-E. 
 
 
 
2- Presa de possessió del càrrec de consellera coma rcal de la senyora 

Àngela Rus Sánchez. 
 
El Ple de 25 de juliol de 2013 va prendre coneixement de la renúncia 
presentada pel senyor Ramon Carbonell Baqués com a conseller d’aquest 
Consell Comarcal, nomenat per acord de Ple de data 14 de juny de 2012.  
 
Amb registre d’entrada núm. 4411, de 6 d’agost de 2013, el President de la 
Junta Electoral Central ha expedit credencial per a la designació de consellera 
comarcal a favor de la senyora Àngela Rus Sánchez en substitució del senyor 
Carbonell. 
 
La Secretaria del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, senyora Montserrat Baulas, 
manifesta que la senyora Rus ha formulat les declaracions corresponents i ha 
acreditat la seva personalitat mitjançant l’exhibició del seu document nacional 
d’identitat. 
 
 
A continuació la secretària llegeix la fórmula de jurament dirigida a la senyora 
Rus següent: 
 
 
“Jureu o prometeu  per la vostra consciència i honor complir fidelment les 
obligacions del càrrec de consellera del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, amb 
lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la Constitució i l’Estatut de Catalunya”. 
 
 
Promet per imperatiu legal. 
 
 
El president li dóna la benvinguda. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A 
LES PERSONES 

 
3- Ratificar l’acord, de la Junta de Govern de 25 d e juliol de 2013, en 
relació al Protocol addicional de concreció per al 2013 del Contracte 
programa per a la coordinació i la col·laboració en tre el Departament de 
Benestar Social i Família i el Consell comarcal de l'Alt Penedès, en 
matèria de serveis socials, altres programes relati us al benestar social i 
polítiques d’igualtat. 
 
Atès que la Junta de Govern, de 25 de juliol de 2013, va aprovar el protocol 
addicional de concreció per al 2013 del Contracte programa per a la 
coordinació i la col·laboració entre el Departament de Benestar social i família i 
el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en matèria de serveis socials, altres 
programes relatius al benestar social i polítiques d’igualtat 
 
S’ACORDA: 
 
1- Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 25 de juliol de 2013, següent: 
 

“Atès que, el dia 14 de maig del 2012, el Departament de Benestar Social i 
Família, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i la Federació de 
Municipis de Catalunya, varen signar l’Acord marc en què es determinaven 
les condicions i els criteris que regirien els serveis i programes inclosos en 
el Contracte programa 2012-2015. Alhora, la Comissió de Seguiment de 
l’Acord marc per a la coordinació, cooperació i col·laboració en matèria de 
serveis d’informació i atenció a les dones, constituïda per les entitats 
municipalistes i l’Institut Català de les Dones, va signar una declaració 
formal interadministrativa en matèria d’igualtat, polítiques de dones i 
violència masclista, en què es manifestava que el sistema de finançament 
dels serveis d’informació i atenció a les dones (SIAD) s’incloïa també en el 
Contracte programa 2012-2015. 

 
Atès que la Junta de Govern de 24 de maig de 2012 va aprovar el contracte 
programa 2012-2015 entre el Departament de Benestar Social i Família i el 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès amb l’objecte d’articular els mecanismes 
de coordinació, cooperació i col·laboració, entre ambdues administracions, 
quant a la prestació i el finançament dels serveis socials, altres programes 
relatius al benestar social i polítiques d’igualtat, i el qual va subscriure’s a 
data 12 de juny de 2012. 

 
Atès que el Contracte programa signat el 2012 recollia els acords per al 
període 2012-2015 i, per tant, el present exercici es troba englobat en 
aquell mateix marc amb les adaptacions que la situació actual requereix i 
que es pretenen recollir en el Protocol addicional i les fitxes que 
l’acompanyen per a l’any 2013. 
 
Atès que en el Contracte programa 2012-2015 es feia èmfasi en la 
importància de fer del Contracte programa l’únic instrument de relació amb 
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els ens locals del Departament de Benestar Social i Família, i s’apostava, 
per tant, per incloure, gradualment, tots els serveis i programes de l’àmbit 
competencial del Departament de Benestar Social i Família. Aquesta 
aposta ja va comportar la inclusió el 2012 dels serveis d’informació i atenció 
a les dones, corresponents a l’Institut Català de les Dones. Aquest any 
2013, i per tal de continuar aquest procés, s’integraran al Contracte 
programa els serveis i programes de la Direcció General d’Acció Cívica i 
Comunitària, mitjançant les fitxes 29 i 30, corresponents a “Acció 
comunitària” i “Atenció al poble gitano”.  
 
Atès que una altra de les voluntats que s’establien al Contracte programa 
2012-2015 era avançar amb la definició de criteris objectius, transparents i 
mesurables en la prestació i el finançament dels serveis socials bàsics, els 
serveis d’atenció domiciliària, els equips d’atenció a la infància i 
l’adolescència, els serveis d’intervenció socioeducativa no residencial per a 
infants i adolescents en situació de risc, el servei de transport adaptat i els 
plans d’inclusió social mitjançant els grups de treball constituïts amb 
aquesta finalitat entre les parts signatàries. Durant l’exercici 2012 es va 
intensificar el treball d’aquests grups tot i que les noves propostes 
s’aplicaran a partir de l’exercici 2014.  

 
Atès que aquests criteris i condicions s’han recollit en l’addenda a l’Acord 
marc signada entre el Departament de Benestar Social i Família, 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i la Federació de Municipis 
de Catalunya en data 8 de juliol de 2013 per determinar les condicions 
d’aquest exercici 2013. 
 
Atès que per aquest exercici 2013 es mantenen els acords signats el 2012 
però amb modificacions. 
 
Vist l’informe emès per la cap del servei de Benestar Social del Consell 
Comarcal de data 22 de juliol de 2013 (inf. 71/2013). 
 
Vist el que disposa l’article 308 i 309 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar el protocol addicional de concreció per al 2013 del Contracte 
programa per a la coordinació i la col·laboració entre el Departament 
de Benestar social i família i el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, 
en matèria de serveis socials, altres programes relatius al benestar 
social i polítiques d’igualtat, subscrit el 12 de juny de 2012, d’acord 
amb el detall de finançament següent: 

 
* Servei bàsic d’atenció social / personal  (TS, ES, 
coordinar/a, desplaçaments) 511.406,10 €  

Fitxa 1 
Serveis 
Socials 
Bàsics 

Servei d’Ajuda a Domicili (SAD)  
SAD Social 105.820,68 €  
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Servei d’Ajuda a Domicili (SAD)  
SAD dependència 98.074,00 €  

Ajuts d’Urgència Social  44.560,00 €  

TOTAL SERVEIS SOCIALS BÀSICS  0 759.860,78 € 

Fitxa 6 Sistemes de resposta urgent per a dones que es trobe n 
en situació de violència i per als seus fills i fil les 

 
9.007,92 € 

Acollida i Integració de persones estrangeres 
immigrades 

 
25.400,00 € 

Servei de primera acollida a l’àmbit local de Catalunya 
Cursos de coneixement societat catalana 

1.000,00 
0 

Contractació de professionals en el marc del serveis 
d’acollida 
Professional convivència 

17.820,00 

0 

Fitxa 7 
 
 
 
 
 

Altres projectes de convivència ciutadana 
Parlem-ne 
Coneixe’ns- Sant Sadurní d’Anoia 

 
3.300,00 
3.280,00 0 

Fitxa 9 Servei de transport adaptat  86.809,27 € 

Fitxa 19 

Equips d'atenció a la infància i a l'adolescència (EA IA) 
Personal tècnic superior (1psicòleg i 1 pedagog) 
Personal tècnic mitjà (2 treballadors socials i 1 educador 
social) 
Altres: territori, gestió i despeses generals (coordinació, 
suport administratiu, etc.) i nombre de casos. 

 

204.155,00 € 

Fitxa 23 Òrgans de Participació de serveis socials  sense import 

Fitxa 28 Servei d’informació i atenció a les dones ( SIAD)  34.500,00 € 

Fitxa 29.1 

Programa de desenvolupament comunitari 
Programa de desenvolupament comunitari del barri Vilarnau 
de Sant Sadurní d’Anoia. 

 

18.980,55€ 

 TOTAL PROTOCOL ADDICIONAL 2013   1.138.713,52 € 
 
* Servei bàsic d’atenció social / personal  

Professionals  
TS ES Total 

Coordinador/a Desplaçaments TOTAL 

2013 13,5 9,0 22,5 26.087,20€ 10.027,57€ 511.406,10€ 

 
2- Facultar al president per a la completa execució de l’acord, en particular 

per a la signatura del conveni.  
3- Ratificar el present acord al proper Ple que es celebri. 
4- Notificar el present acord al Departament de Benestar Social i Família 

de la Generalitat de Catalunya. 
5- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Tal i com vàrem passar per comissió informativa, és aprovar el protocol que 
s’ha fet com cada any d’atenció a les persones, ratificat per Junta de Govern, 
és el Contracte programa que fem cada any. 
Comentar que aquest any és gairebé el mateix que l’any passat. Són tots els 
programes que el personal tècnic del servei ha demanat. Hi ha una diferència 
d’un 1,58% menys que l’any passat, però tots els programes es podran 
continuar igual, inclús n’hi ha algun també que s’ha augmentat. 
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Llavors, tot i aquesta minvada de pressupost, estem contents perquè realment 
es podrà tirar endavant amb tots els projectes que han demanat el personal 
tècnic de la casa i els ajuntaments de la comarca. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(S’incorpora a la sessió el conseller Sergi Vallès Domingo, del grup comarcal 
de CIU). 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 

4- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdi t núm. 3 del Consell 
Comarcal corresponent al pressupost 2013. 
 
Atès que s’han de realitzar despeses que no es poden demorar, i essent insuficients els 
crèdits consignats a les partides corresponents i existint la possibilitat de finançar-los 
amb l’aplicació de majors ingressos i baixes de partides, supòsit previst en el 
finançament de l’expedient de crèdits extraordinaris i suplements de crèdit. 
 
Vist l’informe preceptiu d’Intervenció. 
 
Vist l’article 177 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, i vistes les Bases sisena i setena 
d’execució del pressupost, ambdues incloses. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar l’expedient núm. 3, de modificació de crèdits (modalitat habilitació de 
crèdits extraordinaris i suplements de crèdits) en el pressupost de la corporació 
corresponent a l’exercici de 2013, mitjançant l’aplicació de majors ingressos i 
baixes per transferències de partides de conformitat amb el que disposa l’article 
177 del Reial Decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei reguladora de les Hisendes Locals, segons el detall següent: 

 
CRÈDITS EXTRAORDINARIS 
Partida    
232.48001 Conveni Creu Roja 1.000,00  
152.227990 Servei d’Intermediació pels deutes de l’habitatge (SIDH) 4.800,00  
TOTAL CRÈDITS EXTRAORDINARIS . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  5.800,00  

SUPLEMENTS DE CRÈDIT 
Partida    
151.227060 Treb. realitzats altres empreses, tècnics professionals 4.950,09  
152.226990 Despeses de funcionament Habitatge 200,00  
172.226990 Despeses de funcionament medi ambient 3.050,00  
172.227060 Treb. realitzats altres empreses,  tècnic medi ambient 20.619,67  
172.61900 Ampliació Rutes Verdes a l’Alt Penedès 100.000,00  
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172.61901 Actualització senyalització enoturística Alt Penedès 163.951,50  
231.130000 Personal laboral, Serveis socials 1.491,00  
231.130001 Personal laboral, EAIA 29.894,00  
231.46200 Tf. Ajuntaments, Serveis Socials 19.762,55  
231.48000 Conveni Creu Roja, Ajuts d’urgència social 10.000,00  
231.48001 SAD dependència 25.590,00  
231.48003 Conveni Càritas, Ajuts d’urgència social 15.000,00  
241.14304 Personal IPIS i altres 17.469,91  
241.160001 Quotes Seg. Social, projecte IPIS i altres 5.698,23  
241.226991 Despeses de funcionament, Servei Desenv. i altres 3.000,00  
241.227060 Treballs realitzats per altres empreses, Estudis 

desenvolupament Local i altres 
18.310,00  

334.48012 Conveni Roda de Teatre 750,00  
337.226992 Despeses Fórmula Jove   7.133,16  
454.61901 Manteniment Xarxa Bàsica de Camins Alt Penedès 120.000,00  
TOTAL SUPLEMENTS DE CRÈDITS 555.701,97  
TOTAL CRÈDITS EXTRAORD. I SUPLEMENTS DE CRÈDITS  . . . .   

 
 

561.501,97 
 

FINANÇAMENT 

MAJORS INGRESSOS 
Concepte    
450.020 Tf. Generalitat, ICASS 560,00  
450.025 Tf. Generalitat, Igualtat i Ciutadania 3.273,00  
450.029 Tf. Generalitat, PDC Sant Sadurní d’Anoia 18.980,55  
461.02 Tf. Diputació, Xarxa BCN Municipis de Qualitat 30.310,00  
461.04 Tf. Diputació, Igualtat i Ciutadania 1.433,16  
461.08 Tf. Diputació, Habitatge 5.000,00  
461.09 Tf. Diputació, Cultura 750,00  
461.10 Tf. Diputació, Gestor energètic comarcal (medi ambient) 7.350,00  
462.05 Tf. Ajuntaments, programa suport redacció de Plans 

d’Actuació municipals (PAAU) 
21.269,76  

480.02 Aportacions de particulars, Desenvolupament Local 3.000,00  
761.00 Tf. Diputació,  Ampliació rutes verdes Alt Penedès 100.000,00  
761.01 Tf. Diputació, Manteniment Xarxa Bàsica de Camins Alt 

Penedès 
120.000,00  

761.02 Tf. Diputació, Actualització senyalització enoturística Alt 
Penedès 

163.951,50  

TOTAL MAJORS INGRESSOS   475.877,97  

BAIXES PER TRANSFERÈNCIES DE PARTIDES 

Concepte    
231.160000 Quotes Seg. Social, serveis socials 47.484,00  
231.226990 Ajuts urgència social 24.440,00  
232.227990 Programa Igualtat i Ciutadania 5.700,00  
241.160000 Quotes Seg. Socials, Promoció Econòmica 5.413.15  
441.48001 Ajuts a famílies, Transport adaptat 8.000,00  
920.160000 Quotes Seg. Social, serveis generals i funcionaris 5.754,99  
TOTAL BAIXES PER TRANSFERÈNCIES DE PARTIDES . . . .  . . . . .  96.806,99 
TOTAL MAJORS INGRESSOS I BAIXES PER TRANSFERÈNCIES 
DE PARTIDES . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

 561.501,97 
 

 
2- Exposar al públic l'expedient durant un termini de quinze dies, a comptar des 

de la publicació d'aquest anunci al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i 
tauler d'anuncis de la Corporació, a efectes del seu examen i presentació de 
possibles reclamacions, de conformitat amb allò que disposa l'article 177.2 en 



ACTA NÚM. 7/2013 
P101013 

 10 

relació amb el 169.1 del Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. Transcorregut 
aquest termini sense que s'hagi presentat cap reclamació, l'expedient 
s’entendrà aprovat de forma definitiva, sense necessitat d'adoptar-se un nou 
acord. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ferran Planas: 
Comentar que d’aquests 560 mil euros d’aquesta variació de crèdit, la major 
part, 384 mil euros, estan destinats dintre de l’àrea de Territori i Sostenibilitat 
amb una sèrie d’obres. Tenim 100 mil euros amb ampliació Rutes Verdes, 
pràcticament 164 mil en l’actualització de la senyalització enoturística, i 120 mil 
euros destinats al manteniment de la Xarxa Bàsica de Camins de l’Alt 
Penedès. Totes aquestes partides estan finançades per la Diputació.  
Després també cal mencionar que hi ha unes baixes per transferències de 
partides corresponents a ajuts d’urgència social, però que estan destinades 
íntegrament per un tema de canvi de gestió a partides dintre de l’àrea d’Atenció 
a les persones; tenim que afecta a un total de pràcticament 88.000 euros, dels 
quals 25.600€ estan destinats a SAD dependència, 15.000 amb un conveni 
que s’ha signat amb Càritas, 10.000€ a un altre conveni que també s’ha signat 
amb la Creu Roja, 30.000€ personal laboral programa EAIA, i 7.200 Despeses 
Fórmula Jove. 
També, cal destacar un suplement de crèdit a la partida de transferències 
ajuntament Serveis Socials de pràcticament 20.000€, la qual està finançada 
per una subvenció de la Generalitat. 
Hem de dir també que hi ha uns suplements corresponents a les partides de 
personal IPIS, 17.500€ i treballs realitzats per altres empreses 18.300, les 
quals estan finançades a través de la Diputació Xarxa de Municipis, amb 
30.300€ i aportacions de particulars 3.000. 
Finalment, mencionar una sèrie de partides de medi ambient, treballs realitzats 
altres empreses 28.600, finançada per una subvenció de la Diputació medi 
ambient, 7.300, i per les transferències rebudes dels ajuntaments que estan en 
el programa suport redacció de Plans d’Actuació municipals, que és el tema del 
PAU, per 21.300. 
També dir que no s’ha usat el romanent de tresoreria per res en aquesta 
variació de crèdit. I que actualment, ens queda un romanent de pràcticament 
23.000€. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Nosaltres volíem deixar constància, després d’haver vist amb poc temps els 
números, que s’estan assignant partides o s’estan externalitzant, contractant 
empreses de fora, mentre s’estan fent fora a gent d’aquí, del mateix Consell. 
Volíem que quedés constància d’això i, que es pensés sobre aquest tema. 
Cada vegada hi ha més empreses de fora i la gent del Consell Comarcal va al 
carrer. Només això. 
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VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 15 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU i d’ERC, 1 vot en contra del grup polític 
comarcal de la CUP-PA, i 13 abstencions dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals del PSC-PM, del PP i d’ICV-EU-A-E. 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 
TRANSVERSALS 

 
5- Conveni de col·laboració entre l’administració d e la Generalitat de 
Catalunya, mitjançant el Departament d’Ensenyament i el Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, en relació a la delegaci ó de competències 
quant la gestió del servei de transport escolar, de l servei escolar de 
menjador, i altres prestacions en matèria d’ensenya ment. 
 
El Text refós de la Llei de l’organització comarcal de Catalunya, aprovat pel 
Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, disposa a l’article 25.1 que 
correspon a la comarca l’exercici de les competències que li deleguin o li 
encarreguin de gestionar, entre d’altres, l’administració de la Generalitat; i que 
les delegacions o els encàrrecs han d’anar acompanyats de la transferència 
del recursos necessaris per a exercir-los. 
 
La Llei 12/2009, de 10 de juliol, d’educació, preveu a l’article 159.5 que els 
Consells Comarcals poden assumir la gestió dels serveis de transport, dels 
serveis de menjador escolar i d’altres serveis escolars, d’acord amb el que 
s’estableixi per reglament. 
 
L’article 6 de la Llei 12/2009, de 10 de juliol, d’educació, estableix que les 
administracions públiques, a fi de facilitar l’accés en condicions d’equitat als 
serveis escolars de menjador i transport durant els ensenyaments obligatoris i 
en els ensenyaments declarats gratuïts han d’oferir ajuts als alumnes que 
visquin en poblacions sense escola, en nuclis de població allunyats o en zones 
rurals, als alumnes amb discapacitats i als alumnes amb necessitats 
educatives específiques reconegudes. Els ajuts poden cobrir totalment o 
parcialment la despesa, atenent la naturalesa del desplaçament i el nivell de 
renda de les famílies. 
 
El Decret 219/1989, d’1 d’agost, estableix la delegació de determinades 
competències de la Generalitat a les comarques en matèria d’ensenyament. 
L’article 8 estableix que l’assignació a cada comarca dels recursos econòmics, 
materials i personals serà objecte de conveni individualitzat entre Generalitat 
de Catalunya i la corresponent comarca. 
 
D’acord amb aquestes previsions, el Decret 160/1996, de 14 de maig, regula el 
servei escolar de menjador als centres docents públics de titularitat del 
Departament d’Ensenyament, i el Decret 161/1996, de 14 de maig, regula el 
servei escolar de transport per tal de facilitar el desplaçament de l’alumnat en 
l’educació obligatòria. 
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En data 26 de juliol de 1996 es va signar el conveni entre ambdues institucions 
mitjançant el qual es va delegar al Consell Comarcal de l’Alt Penedès les 
competències quant a la gestió del servei escolar de transport, del servei de 
menjador escolar i altres prestacions en matèria d’ensenyament. 
 
Atès el temps transcorregut des de la signatura del conveni, el nombre 
d’addendes incorporades a l’esmentat conveni incorporant-hi ajustos, 
observacions i modificacions, i la publicació de nova normativa, especialment 
la Llei 12/2009, del 10 de juliol, d’educació, és convenient la redacció d’un nou 
conveni. 
 
Vistos els articles 308, 309 i 311 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Deixar sense efectes el conveni entre el Departament d’Ensenyament i 
el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, signat en data 26 de juliol de 
1996, mitjançant el qual es van delegar les competències quant a la 
gestió dels serveis de transport escolar i per a la gestió dels ajuts 
escolars de menjador i altres prestacions en matèria d’ensenyament. 

 
2- Aprovar el conveni de col·laboració entre l’administració de la 

Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament d’Ensenyament i el 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, relatiu a la delegació de 
competències quant a la gestió del servei escolar de transport, del 
servei escolar de menjador, i altres prestacions en matèria 
d’ensenyament, de conformitat amb la Llei 12/2009, del 10 de juliol, 
d’educació. 

 
En base a aquest nou conveni el Consell Comarcal assumeix en el seu 
àmbit territorial, la competència delegada pel Departament 
d’Ensenyament de la gestió del servei escolar de transport, així com 
dels ajuts individuals per desplaçament d’acord amb la normativa vigent, 
en els termes establerts en el mateix, en els supòsits següents: 

a. Servei escolar de transport de caràcter preceptiu a l’alumnat 
d’educació obligatòria, quan concorri alguna de les 
circumstàncies previstes en la normativa vigent. 

b. Servei escolar de transport escolar no obligatori. 
c. Ajuts individuals de desplaçament. 

 
Així mateix el Consell Comarcal de l’Alt Penedès assumeix en el seu 
àmbit territorial, la competència delegada pel Departament 
d’Ensenyament de la gestió del servei escolar de menjador als centres 
docents públics de titularitat del Departament d’Ensenyament, així com 
dels ajuts individuals, d’acord amb la normativa vigent, i en els supòsits 
següents: 
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a. Servei escolar de menjador de caràcter preceptiu. 
b. Servei escolar de menjador amb caràcter opcional. 
c. Ajuts individuals de menjador per raons socioeconòmiques i 

geogràfiques de l’alumnat. 
 

La vigència d’aquest conveni començarà en la data de la seva 
signatura, amb efectes de l’inici del curs escolar 2013-2014, i finalitzarà 
el 31 de desembre de 2017. 

 
3- Notificar el present acord al Departament d’Ensenyament de la 

Generalitat de Catalunya. 
4- Facultar al president per a la completa execució de l’acord, en 

particular, per a la signatura del conveni. 
5- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament als efectes oportuns. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Bé, bàsicament, ja com s’ha explicat, simplement consisteix en signar un nou 
conveni de delegació de competències amb el Departament d’Ensenyament. 
Venim ja també, tal com bé s’ha explicat, d’un conveni de l’any 1996 en què 
successivament havien anat fent modificacions i annexes al conveni, fins a 
arribar al punt que hi havia algun punt del redactat que podia donar peu a 
alguna interpretació que podia ser no satisfactòria per part nostra.  
Cal dir que per polir aquest nou conveni que es porta a aprovació, el passat 
mes de maig, els consells comarcals amb els serveis d’Ensenyament, també 
amb els consellers i amb gerència, es va fer una reunió a Granollers per 
exposar, conjuntament, els diferents punts de vista dels consells comarcals 
respecte a aquest conveni que es proposava des del departament. Es van fer 
tota una sèrie d’observacions que, al final, han estat acceptades pel 
departament d’Ensenyament. I, un cop, aclarides totes aquestes diferències, 
es porta aquest conveni per a la signatura. Un conveni que es signa pels 
propers quatre anys. 
Val a dir però, que estem parlant, bàsicament, aquí de literatura i de 
competències que assumim. I, ha de quedar clar, tal i com es ve fent cada any, 
que l’apartat econòmic es signa a part, amb l’addenda, doncs, depenent dels 
pressupostos que la Generalitat destina als serveis d’Ensenyament, tal com 
ens diu, el servei beques menjador, que posteriorment en parlarem, i dels 
serveis de transport. 
Res més. Bàsicament, és adaptar les propostes que van fer els consells 
comarcals al conveni que hi havia, referent a la nova normativa, per deixar 
clars alguns aspectes que no ho estaven.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Ho ha explicat perfectament el conseller: és literatura. Si no sabem els 
números, de què ens serveix la literatura? Fins que no ens diguin, realment, a 
on estan els números, aprovar la literatura no té gaire sentit. 
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Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Jo volia fer un comentari en aquest sentit que apunta el conseller, també, 
perquè no sabem si va acompanyat de diners aquest conveni. Però, la nostra 
preocupació radica en el tema de que si no ve acompanyat de diners, com que 
no és una competència que sigui dels ajuntaments, aquells municipis que no 
vulguin col·laborar amb el Consell Comarcal a l’hora d’abonar el cost d’aquest 
transport escolar, què passa? Que no tenim manera d’obligar-los a que 
col·laborin i els nens es queden sense el servei. 
També aquesta reflexió anava en el sentit de si s’havia pensat què es podria 
fer perquè aquests ajuntaments que no volen col·laborar amb el cost, doncs ho 
haguessin de fer, sempre que amb la ràtio dels nens doncs ho aconsellés i fos 
suficient. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres també volem insistir en el tema que ens preocupa; que és la part 
econòmica. És a dir, quina és la dotació de pressupost i com es gestionarà 
aquesta part amb aquestes competències.  
Aquí una mica veure quines són les explicacions per acabar de veure aquestes 
competències com vénen acompanyades de pressupost. I en el cas d’aquests 
ajuntaments que no puguin assumir o es donin aquestes circumstàncies, com 
es faria. Una mica, aquest és el tema. 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Com he dit, és literatura. Aquest és un conveni per quatre anys. L’addenda 
saben que cada any també passa per aquí el Ple.  
Tal com he dit, posteriorment, parlarem de beques. De beques hi ha un 
augment significatiu, pràcticament del 30%.  
L’addenda, en resum, per aquest curs 2013-2014 augmenta un 1,5 ò un 2%. 
Es dóna compliment a tots els serveis que s’estaven prestant. I amb la qualitat 
que s’ha de prestar en el servei escolar obligatori com el no obligatori, els ajuts 
individuals de desplaçament, beques menjador. Per tant, jo no hi veig cap, o 
almenys aquest Govern no hi veu cap motiu per no acceptar-ho.  
I a més, ho estic dient, són dues coses a part. Una és, simplement, com he dit, 
i és així, és per adaptar la literatura del conveni, que durant quatre anys serà 
aquest conveni, que simplement es parla de la delegació de competències.  
I l’altra, és la part econòmica, que cada any, com saben, és passa per aquí el 
Ple també per debatre-la. I ja els hi dic, de cara a aquest curs és un 1,50% i 
escaig d’augment respecte al curs passat. 
Després parlem de beques, que hi ha un augment del 30 i escaig % de la 
partida pressupostària. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
És que no ha respost a la nostra pregunta.  
La nostra preocupació ve pel fet en dos sentits: Què passa amb aquests 
ajuntaments que no poden assumir el cost? I, què passa amb aquells 
ajuntaments que tot i que poden, no volen?. 
Si es farà alguna mesura de pressió o alguna cosa perquè aquests nens no es 
quedin sense autobús o el transport escolar. Quan no és obligatori, parlo. 
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President: 
Bé, en tot cas, una sèrie de matisos, conseller. 
Per un cantó, com diu el conseller, això és el conveni de delegació de 
competències. I per tant, és una part que s’ha de fer periòdicament. I per altra 
cantó, després hi ha l’addenda, que és la que signa el Consell Comarcal amb 
el departament, en aquest cas, d’Ensenyament. 
En quant a aquests diferents serveis que es matisen en el propi conveni, el 
servei escolar de transport, hi ha dos parts, com sabem. Hi ha la part de 
l’obligatori. La part de l’obligatori està finançada al 100%. I és un servei que es 
dóna. I per tant, cap nen o cap nena que estigui dintre d’aquest paràmetre no 
ha de tenir cap problema. Els ajuntaments no paguen res d’això. Per tant, 
aquesta part queda fora. Els ajuts individuals de desplaçament, tampoc. I el 
tema de beques, tampoc.  
I per tant, la única part on podíem entrar en aquest possible debat és el servei 
escolar de transport no obligatori. Que com sabeu, fins fa uns anys endarrere 
era gratuït. Que a partir d’aquí, la Generalitat va deixar de finançar una part. 
Que a partir d’aquí, el TENO, que és el transport escolar no obligatori, una part 
ve finançat amb ajut de la Diputació de Barcelona, que va treure una nova línia 
d’ajuts. I que per cert, ja tenim garantit que continuarà. I per tant, en aquest 
sentit, podem estar tranquils.  
Per altra part, d’aquest TENO, del transport escolar no obligatori, hi ha una 
part que la financen les famílies, amb un pagament mensual. I, hi ha una part 
que financen els ajuntaments. Que jo sàpiga, no hi  ha hagut cap problema 
amb els ajuntaments que s’està finançant transport escolar no obligatori. I per 
tant, en aquest sentit, no tinc constància de que hi hagi hagut queixes. 
Sí és cert que també, a l’hora de posar línies de transport escolar, sigui de 
l’obligatori o del no obligatori, tant el Consell Comarcal com de les 
administracions superiors, que en el fons és qui finança el propi sistema, doncs 
clar, es recomana que si hi ha un, dos, tres, quatre nens..., i ara estic 
exagerant, ja sé que tot és parametritzable, però que el que no podem tenir 
són autocars de 60 ò 50 places per transportar 3 o 4 nens.  
I per tant, a partir d’aquí, també se’ns recomana, i és una cosa que hi estem 
treballant, se’ns recomana tenir mesures adequades a cada una de les 
proporcionalitats. Per tant, es parla, i això inclús en transport regular també se 
n’ha parlat, de poder arribar a transports molt més particularitzats, en casos 
molt concrets, val? I, en aquest sentit s’està treballant.  
Però inicialment, no tinc constància de que hi hagi cap problema en aquest 
sentit. En tot cas, si n’hi ha algun, i aquest any precisament s’ha treballat en el 
sentit d’intentar millorar el sistema, i s’han ampliat el nombre de rutes, i s’ha 
ampliat el nombre d’alumnes transportats, tant en obligatori com en no 
obligatori, per aquest curs vigent. Si hi ha alguna qüestió, algun punt, en que hi 
hagi algun problema, és qüestió de plantejar-lo i intentar buscar-hi solució. 
Però en tot cas, en aquest moment no tenim constància de que hi hagi cap 
problema en aquest sentit. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 15 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU i d’ERC, i 14 abstencions dels consellers 
presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
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URGÈNCIA 
 
Es vota la urgència de la proposta, la qual és aprovada per unanimitat dels 
grups polítics comarcals. 
 
Atorgament o denegació dels ajuts individuals de me njador escolar del 
primer i segon termini pel curs 2013-14. 
 
Atès que la Junta de Govern de 25 d’abril de 2013 va aprovar inicialment les 
bases per a la concessió d’ajuts individuals de menjador escolar (curs 2013-
2014), així com la convocatòria per a la concessió d’ajuts condicionada al fet 
que no es presentessin reclamacions o al·legacions contra les bases.  
 
Atès que les bases van sotmetre’s a informació pública mitjançant edicte inserit 
al BOP de 16 de maig de 2013 i exposat al tauler d’anuncis i al web del CCAP, 
per un termini de vint dies, sense que s’hi hagi formulat cap reclamació ni 
suggeriment. 
 
Atès que s’han rebut les sol·licituds corresponents al primer termini (dia 15 de 
maig al 14 de juny ambdós inclosos) i s’ha fet la seva valoració, un total de 
1.168 sol·licituds. 
  
Atès que s’han rebut les sol·licituds corresponents al segon termini (dia 16 al 25 
de setembre de 2013 ambdós inclosos)  i s’ha fet la seva valoració, un total de 
74 sol·licituds.  
 
Atès que les bases preveuen que del 16 al 25 de setembre es podran presentar 
reclamacions contra l’acord de resolució del primer termini, la resolució de les 
quals serà aprovada per la Junta de Govern  del mes d’octubre. Igualment, es 
preveu que del 4 al 8 de novembre es podran presentar reclamacions contra 
l’acord de resolució del segon termini, la resolució de les quals serà aprovada 
per la Junta de Govern del mes de novembre. 
 
Atès que amb registre d’entrada núm. 4327, de 25 de juliol de 2013, la Direcció 
General d’Atenció a la Família i Comunitat Educativa va trametre el conveni de 
delegació de competències, criteris i la proposta de finançament per al curs 
2013-2014. 
 
Atès que l’import resultant de l’aplicació dels barems inicials (aprovats en les 
bases) és de 679.164,64€, i la partida pressupostària proposada pel 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat per aquest curs 2013-14 és de 
549.292,94€. 
 
Atès que malgrat es tracta d’una desviació important, s’ha estudiat el 
comportament de l’atorgament/pagament de les beques del curs 2012-13, i s’ha 
observat que malgrat que es van aprovar ajuts per un import superior a la 
partida pressupostària assignada en l’addenda, finalment l’import pagat no ha 
superat la partida atorgada pel Departament d’Ensenyament. 
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Vist l’informe emès per la cap del servei d’Ensenyament del Consell Comarcal 
de data 8 d’octubre de 2013. 
 
Vist el que disposen els articles 6, 8 i 9 de les bases i valorades les sol·licituds i 
la documentació presentades pel servei corresponent del Consell Comarcal. 
 
Vista l’existència de consignació suficient a l’aplicació 324.48002 del pressupost 
de 2013. 
 
S’ACORDA: 

 
1- Aprovar l’atorgament , corresponent al 1r termini , dels ajuts individuals, 

per al curs 2013-2014, per a la utilització del servei de menjador a 
alumnes escolaritzats en els nivells d’ensenyaments obligatoris i en el 
segon cicle d’educació infantil dels centres sufragats amb fons públics de 
la comarca de l’Alt Penedès, als quals no correspon la gratuïtat del 
servei, als alumnes que es relacionen en l’annex 1 i resumidament són 
els següents: 

 
Beques 

acceptades  
Totals Corresponen al 

municipi de 
Vilafranca 

Corresponen als 
municipis restants 

de la comarca 
25% 58 26 32 
40% 13 0 13 
50% 672 353 319 
60% 75 14 61 
75% 257 114 143 

 1075 507 568 
 
2- Denegar  la concessió dels ajuts individuals corresponent al 1r termini , 

dels ajuts individuals, per al curs 2013-2014, per a la utilització del servei 
de menjador a alumnes escolaritzats en els nivells d’ensenyaments 
obligatoris i en el segon cicle d’educació infantil dels centres sufragats 
amb fons públics de la comarca de l’Alt Penedès, als quals no correspon 
la gratuïtat del servei, als alumnes que es relacionen en l’annex 1, i pels 
motius que s’hi esmenten al no reunir els requisits establerts en les 
bases aprovades i resumidament són els següents: 

 
Beques 

denegades 
Totals Corresponen al 

municipi de 
Vilafranca 

Corresponen als 
municipis restants 

de la comarca 
Falta 
documentació 

24 16 8 

Supera ingressos 61 17 44 
Fora de termini 3 2 1 
Altres 5 2 3 
 93 37 56 
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3- Aprovar l’atorgament , corresponent al 2n termini , dels ajuts individuals, 
per al curs 2013-2014, per a la utilització del servei de menjador a 
alumnes escolaritzats en els nivells d’ensenyaments obligatoris i en el 
segon cicle d’educació infantil dels centres sufragats amb fons públics de 
la comarca de l’Alt Penedès, que s’hagin matriculat en els centres 
posteriorment a la finalització del primer termini d’ajuts i pels/per les 
alumnes de P3, als quals no correspon la gratuïtat del servei, segons el 
detall de l’annex 2 i resumidament són els següents: 

 
Beques 

acceptades  
Totals Corresponen al 

municipi de 
Vilafranca 

Corresponen als 
municipis restants 

de la comarca 
25% 7 3 4 
40% 0 0 0 
50% 29 17 12 
60% 9 3 6 
75% 14 4 10 

 59 27 32 
 

4- Denegar  la concessió dels ajuts individuals corresponent al 2n termini , 
dels ajuts individuals, per al curs 2013-2014, per a la utilització del servei 
de menjador a alumnes escolaritzats en els nivells d’ensenyaments 
obligatoris i en el segon cicle d’educació infantil dels centres sufragats 
amb fons públics de la comarca de l’Alt Penedès, que s’hagin matriculat 
en els centres posteriorment a la finalització del primer termini d’ajuts i 
pels/per les alumnes de P3, als quals no correspon la gratuïtat del servei, 
segons el detall de l’annex 2, i pels motius que s’hi esmenten al no reunir 
els requisits establerts en les bases aprovades i resumidament són els 
següents: 

 
Beques 

denegades 
Totals Corresponen al 

municipi de 
Vilafranca 

Corresponen als 
municipis restants 

de la comarca 
Falta 
documentació 

7 2 5 

Supera ingressos 8 4 4 
Fora de termini 0 0 0 
Altres 0 0 0 
 15 6 9 

 
5- Establir que el termini per a presentar reclamacions finalitzarà el 13 de 

novembre de 2013. 
6- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Com s’ha dit, des del Govern creiem la urgència de resoldre com més aviat 
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millor les beques menjador. En aquests moments portem ja pràcticament un 
mes de curs. I com està clar, totes les famílies el que necessiten és saber si 
tindran beca o no tindran beca  i, quin tant per cent els hi pertoca.  
Des d’aquest principi de curs i veient la urgència que requeria aquesta 
resolució, hem estat treballant intensament amb el Departament 
d’Ensenyament per tal de que ens augmentés la partida de beques, ja que per 
aquest curs 2013-2014 sobrepassem les 1.104 sol·licituds respecte el curs 
passat (1.242), l’augment és pràcticament d’un 12 %.  
El curs passat es van resoldre favorablement, amb els tants per cent pertinents, 
un 83,4% de les sol·licituds. I, per aquest curs, arribem al 91,3% de sol·licituds 
de beques acceptades. Per tant, únicament un 8,7% de sol·licituds es queden 
sense beca, moltes de les quals, tal com ja es diu aquí, és per sobrepassar 
ingressos i per altres qüestions, fins i tot d’algunes que han estat sol·licitades 
per dues bandes diferents. 
Val a dir també que, les que són aprovades amb el 75%, també majoritàriament 
venen acompanyades d’un informe de serveis socials, degut a la urgència que 
necessiten aquestes famílies. Hem estat treballant intensament, aquests últims 
dies, per buscar la solució més adient per tal de pagar, com més aviat millor, o 
simplement d’avançar els diners als centres perquè els alumnes puguin quedar-
se a dinar i no hagin d’esperar a saber si tindran beca o no, doncs per parar 
aquesta resolució i quedar-se.  
Ja que, en tot cas, el president si que us comentarà quina és la solució que s’ha 
trobat i que creiem que pot satisfer aquesta demanda. I de pagar les beques 
com més aviat millor, independentment de que el departament ens ho pagui 
amb menys celeritat. I per tant, tenir-ho avançat ràpidament cap als centres 
perquè les famílies les puguin utilitzar. 
 
President: 
En tot cas, com deia el conseller, les dades són prou clares, un 35% 
d’increment d’aportació. Per tant, passem de 400.000 a 550.000€ en beques 
menjador. Passem de 1.100 alumnes becats a 1.200. Passem de l’any 2007-
2008 de 300.000€ en beques a 540-550.000. Per tant, un increment substancial 
en aquest aspecte. 
L’altre tema que ens preocupava, i que d’alguna manera havíem vist o estàvem 
veient, és que a partir de que, d’alguna manera, el Consell Comarcal s’havia 
endarrerit en el pagament de les beques, l’autorització del servei de menjador i 
dels alumnes, nens i nenes, amb beca, havia disminuït perquè, com que els 
pares havien d’avançar aquests diners per tal de que el nen o nena es pogués 
quedar al menjador, doncs, si precisament, estàs donant beques perquè tenen 
necessitat social, lògicament, no poden avançar els diners. I per tant, tenim un 
problema. 
Llavors, a partir d’aquí, a partir d’aquest curs, el 2013-2014, el dia 15 de cada 
mes, o sigui, a partir del 15 de novembre, es liquidarà octubre i setembre. I a 
partir d’aquí, el dia 15 de cada mes es liquidarà el mes anterior. El Consell 
Comarcal pagarà cada mes les beques menjador a les AMPES i a les escoles. I 
per tant, les famílies no hauran d’avançar res dels diners que estan becats. 
Això es comunicarà demà a tots els centres. I per tant, a partir d’aquí, posarem 
aquest sistema en funcionament. Les escoles i les AMPES els 10 dies primers 
de cada mes hauran de comunicar als serveis tècnics del Consell Comarcal 
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quins són els alumnes que s’han quedat cada dia al menjador. Que això ja és 
una cosa que havien de fer fins ara, però que ara els hi demanem que ho facin 
abans del dia 10 de cada mes. I a partir d’aquí, el dia 15 es pagarà aquesta 
quantitat. Tenint en compte que el Departament d’Ensenyament, 2 anys 
endarrere, ens pagava a 5-6 mesos, en aquest moment està pagant a 2-3 
mesos. Per tant, hem millorat en quant al finançament del servei.  
Per altra banda, com sabeu, com saben tots vostès, amb la Diputació de 
Barcelona tenim dos ajuts de tresoreria. I per tant en aquest sentit, són dos 
ajuts que sumen pràcticament 1 milió d’euros, i que evidentment ens els deixen, 
però que a 31 de desembre els haurem d’haver tornat. Però ja ens han dit que 
l’any que ve hi tornarà a haver aquest sistema de finançament de tresoreria als 
Consells Comarcals. Per tant, nosaltres amb aquest sistema avançarem els 
ajuts de beques menjador per les famílies. I a partir d’aquí, quan anem cobrant 
del Departament d’Ensenyament, ja ho anirem restituint.  
I una mica el projecte, la proposta, tot i que la proposta no ho explicita com a 
tal, la proposta és l’adjudicació de les beques, però sí que ja està dit que això 
ho farem d’aquesta manera i demà es comunicarà a tots els centres. I a partir 
d’aquí, intentem ser el màxim de curosos i sensibles amb els ajuts socials de 
beques manejador, que tant necessiten les famílies. 
I en tot cas, com deia el conseller, i com jo he dit abans, el fet d’haver-nos 
retardat amb l’aprovació ha estat la gestió que hem fet de tot això. Tant de 
l’increment de partida, com el poder concretar el procediment aquest per poder 
pagar el dia 15 de cada mes.  
I per altra banda, també dir-vos que devem ser dels primers consells comarcals 
que aproven les beques menjador i, em sembla que també som dels primers 
que aprovem el conveni. Per tant, en aquest sentit, intentem anar amb la 
màxima celeritat i el màxim de pressa en aquest procés. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres coincidim amb la diagnosi que es plantejava per part del conseller. 
Estem davant de les beques, dels ajuts escolars de les famílies, aquests 
endarreriments realment són un problema. Perquè al final aquestes famílies per 
garantir els àpats necessiten d’aquest suport. Perquè cada dia que passa és un 
problema per a la família. I en aquests moments on les escoles que gestionen 
aquestes beques a part tenen tota la situació de retallades, que està afectant al 
dia a dia. Per tant, és un inici de curs difícil. Doncs, a això s’ha sumat a aquesta 
situació i realment doncs, pel que ens arriba i coneixem tots plegats del que 
està passant a les escoles, aquestes beques ens hagués agradat i coneixem 
quina és la situació, però crec que ens hem de posar com a objectiu, que 
aquest sistema que pugui realment garantir que el més aviat possible això es 
pugui pagar. Perquè la Generalitat pot trigar en pagar, però el que és important 
és que la Generalitat confirmi la dotació pressupostària perquè des del Consell 
Comarcal, quan comenci el curs escolar, això es pugui assumir. Perquè en el 
fons aquesta incertesa és el que ha provocat, us podeu imaginar quan la família 
s’adreça a l’AMPA o a l’escola i diu doncs que com està lo de la beca, doncs 
clar, una resposta sense saber això situa a la família en una situació 
complicadíssima.  
En aquests moments pensem que aquest sistema pot funcionar. Pensem que 
ara es posarà en marxa, però també és veritat que hem de demanar primer que 
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la Generalitat i les institucions posin la dotació pressupostària. Els temps de 
pagament ja el coneixem i sempre han estat així, però que posin les dotacions 
pressupostàries.  
En aquest cas, també faria un prec al Govern, en tot cas aprofito, també tot el 
capítol d’impagats que hi ha en altres temes de llars d’infants que coneixem, 
doncs que per tota la comarca, fins i tot encara temes pendents de pagament 
des de l’any 2011, per tant amb això sí que demanaria, faria un prec al Govern 
si ens pogués donar informació de quan aquests temes es podran anar resolent 
i per tant els ajuntaments puguin ingressar el que ja han assumit per garantir el 
funcionament de les llars d’infants. També, com a prec, el que he relacionat 
però amb el que és l’àmbit educatiu. 
 
President: 
En tot cas, la proposta que presentem, tant de resolució de beques com de 
forma de pagament, d’alguna manera resol el que vostè demanda. En tot cas, 
entenc que estem actuant correctament des del Govern del Consell Comarcal 
amb la proposta que estem plantejant. I per tant, en aquest sentit, sàpiga que 
nosaltres treballem per això. Precisament hem treballat per garantir la dotació 
pressupostària d’aquesta partida amb el Departament d’Ensenyament. 
Quant al tema de les escoles bressol, dir-li que també hi estem treballant i, que 
en aquest moment, no els hi puc informar exactament quina és la situació, 
perquè encara no es pot fer públic, però sàpiga que hi estem treballant i que, 
tant des del Govern de la Generalitat com des del Consell Comarcal i altres 
administracions, es donarà solucions a aquest problema de les llars d’infants. 
Passa que en aquest moment encara no li puc avançar perquè la informació 
encara no correspon. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
 
 II- PART DE CONTROL 
 
6- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
- Decret de la Presidència núm. 48, de 11 de juliol  de 2013 

1- Aprovar l’annex als convenis de suport, assistència i cooperació a les funcions 
municipals de protecció civil, entre el Consell Comarcal i els ajuntaments que 
es relacionen, per a l’actualització o revisió i simulacre dels Plans 
d’Autoprotecció (PAU) dels actes de foc de Festes Majors, amb el cost i les 
dades següents: 

La Granada  
 PLA D’AUTOPROTECCIÓ  ( PAU) – ACTUALITZACIÓ I 
SIMULACRE Cost (*) 

  - PAU  2 correfocs  + castell de focs de la Granada ( 3 
escenaris)  

Actualització i supervisió tècnica (2 h tècnic A – O.F.3)  99,72 
Simulacre 211,75 
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Assessorament tramitació HERMES 0,00 
TOTAL COST 311,47 

 (*) IVA  inclòs. 
 

Santa Margarida i els Monjos: 
PLANS D’AUTOPROTECCIÓ (PAU) – Revisió i simulacre Cost (*) 
- PAU castell de focs + correfoc + cercavila de Santa 
Margarida i els Monjos (3 escenaris)  

Revisió tècnic acreditat i supervisió tècnica  
(2 h tècnic A – O.F.3)  390,12 

Simulacre 211,75 
Assessorament tramitació HERMES 0,00 

TOTAL 601,87 
 (*) IVA inclòs. 
 

Santa Margarida i els Monjos: 
PLANS D’AUTOPROTECCIÓ (PAU) – Actualització i 
simulacre Cost (*) 
 - PAU empalmada i concert de Santa Margarida i els Monjos 
(3 escenaris – pàrquing del mercat / Pl. Pau Casals / Rambla 
Penyafel)  

Actualització i supervisió tècnica (2 h tècnic A – O.F.3)  99,72 
Simulacre 211,75 

Assessorament tramitació HERMES 0,00 
TOTAL 311,47 

 (*) IVA inclòs. 
 

Santa Margarida i els Monjos: 
PLANS D’AUTOPROTECCIÓ (PAU) – Actualització i 
simulacre Cost (*) 
 - PAU castell de foc + Fogardera de La Ràpita (2 escenaris)  

Actualització i supervisió tècnica (2 h tècnic A – O.F.3)  99,72 
Simulacre 211,75 

Assessorament tramitació HERMES 0,00 
TOTAL 311,47 

 (*) IVA inclòs. 
 

Sant Quintí de Mediona  
 PLA D’AUTOPROTECCIÓ  ( PAU) – ACTUALITZACIÓ I 
SIMULACRE Cost (*) 

 - PAU actes de foc del municipi, correfoc de la Festa Major   
Actualització i supervisió tècnica (2 h tècnic A – O.F.3)  99,72 

Simulacre 211,75 
Assessorament tramitació HERMES 0,00 

TOTAL COST 311,47 
 (*) IVA  inclòs. 
 

Sant Cugat Sesgarrigues 
 PLA D’AUTOPROTECCIÓ  ( PAU) – ACTUALITZACIÓ I 
SIMULACRE Cost (*) 
  -  PAU correfoc + castell de foc Sant Cugat Sesgarrigues (2 

escenaris))  
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Actualització i supervisió tècnica (2 h tècnic A – O.F.3)  99,72 
Simulacre 211,75 

Assessorament tramitació HERMES 0,00 
TOTAL COST 311,47 

 (*) IVA  inclòs. 
 
La col·laboració tècnica prestada pel Servei de Seguretat Ciutadana i Protecció Civil 
Consell Comarcal inclou: 
 
TASCA DE REVISIÓ DELS PLANS D'AUTOPROTECCIÓ (PAU)  
1. COMUNICACIÓ DE L’AFECTACIÓ DELS DIFERENTS ACTES DE LA FESTA 
MAJOR A L’AJUNTAMENT. Suport tècnic Ajuntament per a la tramitació de l’alta i 
l’afectació a HERMES. 
2. REDACCIÓ DEL PLA D’AUTOPROTECCIÓ: 

2.1. Redacció del Pla el portarà a terme un tècnic competent acreditat. 
2.2. Es configurarà el Pla conforme les prescripcions i les guies elaborades de la 
Direcció General de Protecció Civil de la Generalitat de Catalunya (veure pàgina 
web del Departament d’Interior), amb el contingut següent: 

Document nº1: Identificació de la instal·lació. Inventari, anàlisi i avaluació 
de risc. 
Document nº2: Inventari i descripció dels mitjans i mesures 
d’autoprotecció. 
Document nº3: Manual d’actuació. 
Document nº4: Implantació, Manteniment i Actualització. 
Annex I: Directori de comunicacions. 
Annex II: Formularis per a la gestió de les emergències. 
Annex III: Plànols. Recull dels plànols esmentats en els diferents 
documents del Pla. 
Annex IV: Fitxes d’Actuació. 
Annex V: Consells Sanitaris. 

3. INTRODUCCIÓ DE LES DADES DEL PLA A HERMES. 
4. INFORME DEL PLA 
5. HOMOLOGACIÓ DEL PLA PER PART DE LA COMISSIÓ COMARCAL DE 
PROTECCIÓ CIVIL. 
6. SESSIÓ DE FORMACIÓ PER ALS RESPONSABLES ACTUANTS DE LA 
FESTA MAJOR. 
 

TASCA D’ACTUALITZACIÓ DELS  PLANS D'AUTOPROTECCIÓ (PAU)  
1. ACTUALITZACIÓ DEL PLA D’AUTOPROTECCIÓ: 

1.1. Actualització del contingut del PAU existent conforme les dades aportades, 
que es portarà a terme mitjançant un tècnic competent acreditat. 
1.2. Lliurament del PAU en format digital a l’Ajuntament. 

2.  ASSESSORAMENT PER A LA TRAMITACIÓ A L’APLICACIÓ HERMES. 
3. LLIURAMENT DE LA DOCUMENTACIÓ ACTUALITZADA PER ALS 
RESPONSABLES ACTUANTS DE LA FESTA MAJOR. 
 

TASCA DE SIMULACRE DELS  PLANS D'AUTOPROTECCIÓ (PAU)  
1. SIMULACRE DE L’ACTE 

1.1. Coordinació tècnica del simulacre de l’acte amb els responsables actuants 
el mateix dia de l’acte. 
1.2. Informe tècnic del simulacre que es lliurarà a l’Ajuntament. 
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2- Aprovar l’adjudicació del contracte menor de serveis al senyor Albert Cabré 
Mañé, per a la realització dels simulacres del Pla d’Autoprotecció (PAU) dels 
actes de foc de les Festes Major, pel preu de 1.050€ + 220,50€ (21% IVA) = 
1.270,50€, d’acord amb el detall següent: 

Municipi Acte simulacre Data 
La Granada Correfoc Festa del Most 11 d’octubre 
Santa Margarida i els 
Monjos 

Ball i empalmada de la Festa 
Major dels Monjos 

19 o 20 de juliol 
(a escollir) 

Santa Margarida i els 
Monjos 

Correfocs i castell de focs de la 
Festa Major dels Monjos 

19 o 20 de juliol 
(a escollir) 

Santa Margarida i els 
Monjos 

Fogardera de la Festa Major de 
la Ràpita 

4 d’agost 

Sant Quintí de 
Mediona 

Correfoc de la Festa Major Dissabte tercer 
cap de setmana 
d’agost 

Sant Cugat 
Sesgarrigues 

Correfoc de la Festa Major 26 de juliol 

3- Aprovar l’adjudicació del contracte menor de serveis al senyor Albert Cabré 
Mañé, per a la revisió dels Plans d’Autoprotecció (PAU) dels actes de foc de la 
Festa Major de Santa Margarida i els Monjos, pel preu de 240€ + 50,40€ (21% 
IVA) = 290,40€. 

4- Notificar el present acord als interessats. 
5- Donar trasllat de l’acord a l’àrea de Territori i Sostenibilitat i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
 
- Decret de la Presidència núm. 49, de 11 de juliol  de 2013 

1- Aprovar l’excedència voluntària a la senyora ... (CGB) per tenir cura d’un/a 
fill/a, des del 29 de juliol i fins al 29 d’agost de 2013, ambdós inclosos, havent-
se d’incorporar el dia 2 de setembre de 2013. 

2- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 
 

- Decret de la Presidència núm. 50, de 19 de juliol  de 2013 
1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 

sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala 
de sessions el proper dia 25 de juliol de 2013, que començarà a les 18,30 
hores, en primera convocatòria. Cas de no existir en primera convocatòria el 
quòrum de constitució requerit, quedarà automàticament convocada la sessió 
per la seva celebració, en segona convocatòria, 48 hores després. 

2- Establir els assumptes que configuren el següent: 
 

ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 20 de juny de 2013. 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
 

2- Aprovació inicial del Reglament de destrucció de documents del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès. 
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3- Aprovació inicial del Reglament del registre comarcal d’entitats d’interès públic. 
4- Ratificació de l’acord de la Junta de Govern, de 4 de juliol de 2013, en relació 

al nomenament de representant del Consell Comarcal a la Fundació especial 
Pinnae. 

5- Aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança núm. 11 reguladora del 
preu públic per a la prestació del servei de transport escolar col·lectiu no 
obligatori per alumnes escolaritzats a la comarca de l’Alt Penedès 

6- Nomenament de coordinador del grup polític comarcal de CIU. 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE  
PLANS TRANSVERSALS 

 
7- Addenda per al curs 2012-2013 amb el Departament d’Ensenyament per a la 

gestió del servei de transport escolar i per a la gestió del servei escolar de 
menjador i altres prestacions en matèria d’ensenyament. 

 
II- PART DE CONTROL 
8- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
9- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
10- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 6 i 27 de 

juny de 2013. 
 

11- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC en suport al Pacte 
nacional pel dret a decidir. 

12- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC a favor del 
manteniment dels serveis socials de proximitat en mans dels municipis i els 
consells comarcals 

13- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC per instar al govern 
de la Generalitat a signar i publicar el Decret de desplegament reglamentari de 
la Llei 23/2010 de creació de l’àmbit Penedès. 

14- Moció dels grups comarcals del PSC, d’ICV EUiA i la CUP per la nul·litat del 
patronat de la fundació Pinnae i per la gestió transparent i democràtica de 
l’Obra Social provinent de Caixa Penedès. 

15- Moció dels grups comarcals de CIU i d’ERC sobre la Fundació especial 
PINNAE. 

16- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de conseller comarcal del senyor 
Ramon Carbonell Baqués.  

17- Informacions de la Presidència.  
18- Precs i Preguntes. 

3- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 
- Decret de la Presidència núm. 51, de 22 de juliol  de 2013 

1- Reconèixer a la senyora ... (SRR), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 3 de desembre de 2012. 

2- Reconèixer a la senyora ... (GMV), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A1, amb efectes del dia 2 de juliol de 2013. 

 
- Decret de la Presidència núm. 52, de 29 de juliol  de 2013 

1- Aprovar la sol·licitud per a prestacions d’urgència social al Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès, als beneficiaris i pels conceptes següents: 

Núm. exp. Beneficiari Municipi Motiu Quantia 
de l’ajut 

66/2013-US D.E.M. Avinyonet Alimentació 100€ 
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2- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 53, de 31 de juliol  de 2013 

1- Crear la Seu Electrònica del Consell Comarcal de l’Alt Penedès corresponent a 
l’adreça electrònica https://seu.ccapenedes.cat, accessible directament, així 
com a través del portal web www.ccapenedes.cat, amb les característiques i 
funcionalitats que seguidament es detallen: 
a) La Seu Electrònica estarà disponible per a totes les persones físiques o 
jurídiques, susceptibles de relacionar-se amb el Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès, de forma directa, gratuïta i permanent, amb les funcionalitats i 
serveis aprovats i publicats a la pròpia Seu Electrònica. 
b) L’òrgan titular de la Seu Electrònica és la Presidència del Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès i l’òrgan responsable de la seva gestió és la Gerència. 
En el cas que la seu electrònica contingui enllaços o vincles a altres seus, la 
responsabilitat de les quals correspongui a un altre administració pública o a 
un lloc web sense la consideració de seu electrònica, el titular d’aquesta seu 
no serà responsable de la integritat, veracitat, ni actualització d’aquesta última. 
c) La disposició addicional sisena de la LAECSP estableix l’obligatorietat de 
configurar les seus electròniques en el règim de cooficialitat lingüística existent 
en el territori en el qual el Consell Comarcal desenvolupa les seves 
competències; de manera que es possibiliti l’accés al seu contingut i serveis en 
les llengües corresponents. 
d) El Consell Comarcal respondrà de la integritat, veracitat i actualització de la 
informació i serveis oferts directament a la pròpia Seu Electrònica, i en el seu 
cas, a les subseus que en depenguin.   
e) La identificació de la Seu Electrònica es garantirà mitjançant el corresponent 
certificat de Seu instal·lat en el servidor on s’emmagatzemi la informació i els 
procediments posats a disposició dels ciutadans. El certificat de Seu 
Electrònica serà el facilitat per l’Agència Catalana de Certificació (CatCert) o 
qualsevol altre certificat de dispositiu segur o mitjà equivalent, del qual es 
donarà l’oportuna publicitat a la pròpia Seu, i a on es facilitaran els instruments 
necessaris per a la validació del seu contingut i abast. 
f) A través de la Seu Electrònica del CCAP es duran a terme totes les 
actuacions, procediments i serveis que requereixin l’autenticació dels ciutadans 
i ciutadanes o de la pròpia Corporació en llurs relacions amb aquests per 
mitjans electrònics, així com aquells altres respecte dels quals es decideixi la 
seva inclusió a la Seu per raons d’eficàcia i qualitat en la prestació de serveis 
als ciutadans. 

2- Determinar que el contingut i els serveis inicialment incorporats a la Seu 
Electrònica del CCAP seran els següents:  
a) Identificació de la Seu Electrònica i, en el seu cas, de les subseus, així com 

de l’òrgan titular. 
b) Identificació dels responsables de la gestió dels continguts i serveis posats 

a disposició dels ciutadans a través de la Seu. 
c) Informació necessària per a la correcta utilització de la Seu, incloent un 

mapa de la Seu Electrònica, així com la relacionada amb la propietat 
intel·lectual. 

d) Sistema de verificació del certificat identificatiu de la Seu Electrònica. 
e) Sistema de verificació dels certificats de segells d’òrgan utilitzats en 

l’actuació administrativa automatitzada. 
f) Relació dels sistemes de firma electrònica admesos i els utilitzats a la Seu. 

 



ACTA NÚM. 7/2013 
P101013 

 27 

 
 

g) Catàleg de tràmits i serveis a realitzar per mitjans electrònics disponibles a 
la Seu. 

h) Data i hora oficial, i els dies declarats inhàbils a efectes administratius. 
i) Accés a la bústia general on formular peticions, queixes i suggeriments.  
j) Informació relacionada amb la protecció de dades de caràcter personal. 
k) Accés al decret de creació de la Seu Electrònica i a la resta de Resolucions 

o Acords que modifiquin el contingut inicial establert en el present decret.   
l) El sistema d’accés a les comunicacions i notificacions. 
m) Les interrupcions programades necessàries per atendre el funcionament de 

la Seu. 
n) El tauler d’anuncis electrònic. 
o) Enllaç al Perfil del Contractant. 

3- Establir que, inicialment, el catàleg de tràmits i serveis electrònics disponibles 
a través de la Seu Electrònica seran els següents: 
• Catàleg complet de tràmits i serveis del Consell Comarcal  
• El perfil del contractant 
• Ofertes d’ocupació 
• El tauler d’anuncis electrònic 
• Organització administrativa 
• Actes de sessions del Ple 

-  Serveis de tramitació: 
• Catàleg de tràmits i serveis del Consell Comarcal que es poden portar a 

terme per mitjans electrònics. 
• Sistema per a la presentació electrònica de suggeriments i queixes 

mitjançant un model normalitzat. 
• L’accés a la comprovació dels documents emesos pel Consell Comarcal i 

autenticats amb codi segur de verificació. 
• La indicació de la data i hora oficials a efectes del còmput de terminis. 
• L’accés al registre electrònic per a la presentació de sol·licituds i escrits. 
• Els formularis normalitzats dels procediments de la seva competència. 
• L’accés a les notificacions electròniques.  
• L’accés a les factures electròniques. 
Qualsevol altra informació, servei o tràmit que per disposició legal s’hagin de 
publicar a la seu electrònica. 
La seu electrònica disposa dels mecanismes necessaris per tal d’acreditar 
fefaentment, en aquells procediments en els que sigui necessari, el moment 
d’inici i retirada de la difusió pública a la informació. 

4- Indicar que correspondrà a la Presidència la creació de subseus electròniques, 
la incorporació, modificació o eliminació dels tràmits i serveis electrònics del 
CCAP disponibles a través de la Seu electrònica corporativa. No requereixen 
aquesta aprovació els canvis que siguin necessaris per a la seva utilització 
d’acord amb l’avanç de la tècnica, les millores en la seguretat o el disseny. 

5- Publicar el present decret en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en 
la Seu Electrònica del CCAP. 

6- Donar-ne compte al Ple per al seu coneixement.   
 
- Decret de la Presidència núm. 54, de 2 d’agost de  2013 

1- Aprovar les sol·licituds per a prestacions d’urgència social al Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès, als beneficiaris i pels conceptes següents: 
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Núm. exp. Beneficiari Municipi Motiu Quantia 

de l’ajut 
67/2013-US Z. M. Avinyonet Subministrament 

(aigua) 
47,60 

68/2013-Us A.G.M. St. Quintí M. Alimentació familiar 140,00 
Total  187,60 

2- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 55, de 9 d’agost de  2013 

1- Aprovar la sol·licitud per a prestació d’urgència social al Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès, al beneficiari i pel concepte següent: 
Núm. exp. Beneficiari Municipi Motiu Quantia 

de l’ajut 
69/2013-US C.G.H. GELIDA Subministrament (llum) 166,30 

Total  166,30 
2-Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del Consell 
Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 56, de 9 d’agost de  2013 

1- Aprovar la sol·licitud de SAD dependència següent: 

NÚM.  
REGISTRE  

 CCAP 

NÚM.  
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I 
COGNOMS 

USUARI/ÀRIA  
MUNICIPI 

T.F.  
HORES 

MES 
16.25 € 

AUX. 
HORES 

MES 
12.98 € 

COPAGA
M. 

USUARI 
€/hora 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2013/4436 2013/127 CFG MEDIONA 15  6.43 ACCEPTADA 
2- Aprovar la modificació de SAD dependència següents: 

NÚM.  
REGISTRE  

 CCAP 

NÚM.  
REGISTRE 

EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 

MES 
16.25 € 

AUX. 
HORES 

MES 
12.98 € 

MOTIU DE 
MODIFICACIÓ 

RESOLUCIÓ 
COMISSIÓ 

4450/2013 2013/80 RBG MEDIONA   

SUSPENSIÓ 
TEMPORAL 

PER INGRÉS 

ACCEPTADA 

2013/4437 2012/115 

 
 
EVF ST. 

SADURNÍ 
D’ANOIA 8  

ALTA DE LA 
SUSPENSIÓ. 
REINICI CAS 
5/9 (no hi ha 
copagament) 

ACCEPTADA 

3- Notificar el present acord als interessats. 
4- Donar trasllat de l’acord a SUMAR, Empresa d’Acció Social, SL del Consorci 

d’Acció Social de Catalunya. 
5- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social del Consell Comarcal als 

efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 57, de 14 d’agost d e 2013 

1- Aprovar la sol·licitud per a prestació d’urgència social al Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès, al beneficiari i pel concepte següent: 

Núm. exp. Beneficiari Municipi Motiu Quantia 
de l’ajut 

70/2013-US V.T. Castellví de 
la Marca 

Tràmits (Renovació 
targeta residència) 

40€ 

Total  40€ 
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2- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 58, de 28 d’agost d e 2013 

1- Aprovar la sol·licitud per a prestació d’urgència social al Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès, al beneficiari i pel concepte següent: 

Núm. exp. Beneficiari Municipi Motiu Quantia 
de l’ajut 

71/2013-US M.S.M. Mediona Subministraments 
(llum) 

300€ 

Total  300€ 
2- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 59, de 2 de setembr e de 2013 

1- Aprovar el conveni marc  de col·laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès i les empreses i/o entitats sense afany de lucre per desenvolupar 
les pràctiques no laborals  en entorn productiu previstes a l’Ordre 
EMO/293/2012, de 25 de setembre,  Programa Joves per l’ocupació  que 
d’acord amb l’article 10.5, no suposen l’existència de relació laboral entre les 
persones participants i l’empresa que subscriu el conveni. Igualment, aprovar 
l’annex on es detallarà la relació de persones que duran a terme les pràctiques 
no laborals. 
Les pràctiques no laborals, dels alumnes participants al Curs d’Operacions 
auxiliars de Comerç , tindran una durada màxim d’un mes i no han de superar 
les 4 hores diàries. 
Les persones participants, que realitzen les pràctiques no laborals en entorn 
productiu regulades en aquest conveni, no percebran cap retribució per la 
seva activitat formativa ni pels resultats que se’n poguessin derivar. 

2- Designar tutora del Consell Comarcal de l’Alt Penedès que farà el seguiment i 
l’acompanyament de les persones participants durant tot el desenvolupament 
de la pràctica no laboral amb la finalitat de facilitar i comprovar que el contingut 
de la pràctica formativa s’adequa al pla individualitzat i de formació 
professionalitzadora rebuda previst per a cada participant, la senyora Marta 
Rosenda Isart Cuadrench. 

3- Aprovar el conveni marc  entre el Consell Comarcal de l’Alt Penedès i les 
empreses i/o entitats sense afany de lucre amb l’objecte d’establir les 
condicions de la col·laboració entre ambdues parts per a l’adquisició 
d’experiència professional  en empreses i/o entitats sense afany de lucre 
adreçada als 20 participants del Programa Joves per l’Ocupació . El present 
conveni serà d’aplicació a totes les contractacions  que subscrigui l’empresa 
i/o entitat sense afany de lucre en el marc del programa Joves per l’Ocupació 
participants al Curs de monitor de lleure infantil i juvenil  i Curs d’iniciació 
a tècnic esportiu  i Curs d’Operacions auxiliars de Comerç , que seran 
recollides amb detall en un o més annexos a aquest conveni.  
Les dades de les persones a contractar per l’empresa i les condicions dels 
contractes s’indicaran en un o més annexos a aquest conveni.  
Els contractes  de treball han de tenir una durada mínima de sis mesos i la 
jornada laboral podrà ser a temps complet o a temps  parcial , mai inferior a 
cinc hores diàries, sempre i quan la regulació de la modalitat contractual 
escollida per l’empresa i el conveni d’aplicació no fixin una jornada de treball 
determinada. 
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L’empresa ha de retribuir la persona contractada segons el conveni col·lectiu 
d’aplicació, en funció de la jornada laboral realitzada.  

4- Designar tutora del Consell Comarcal de l’Alt Penedès que mantindrà, amb el 
centre de treball, contacte periòdic amb l’empresa o entitat sense afany de 
lucre i amb la persona contractada per conèixer el desenvolupament de les 
tasques realitzades per la persona participant i realitzar el seguiment de la 
inserció, la senyora ... (MRIC). 

5- Donar compte a la Junta de Govern de la present resolució i dels convenis 
subscrits amb les empreses i/o entitats sense afany de lucre i dels alumnes 
participants. 

6- Donar trasllat de l’acord al servei d’Empresa i Ocupació als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 60, de 2 de setembr e de 2013 
1-Adjudicar el contracte de gestió de servei del transport escolar als centres docents 
d’ensenyament de la comarca de l’Alt Penedès, mitjançant concessió administrativa, 
als licitadors que han presentat l’oferta econòmicament més avantatjosa segons el 
quadre següent: 

RUT
A ORÍGEN DESTÍ EMPRESA 

PREU 
DIA 

S/IVA 

IMPORT 
ANUAL 
S/IVA 

IMPOR
T 

FIANÇA 

14b 

Cases 
Noves/St. 
Marçal 

 
INSTITUT  
El Foix Bus Castellví SA 

 
 

90,00€ 

 
 

15.930,00€ 

 
 

796,50€ 

58 

Font- Rubí ESCOLA 
Font Rúbia La Hispano 

Igualadina SL  
 

 
 
 

88,88€ 15.731,76€ 786,59€ 

59 
Pacs del 
Penedès 

Instituts 
Vilafranca Autocars Dotor SL 

 
78,30€ 13.859,10€ 692,96€ 

60 

St. Pere de 
Riudebitlles 

Inter/I.E 
Jacint 
Verdaguer 

Autocars Vendrell 
SL 

 
 

98,00€ 17.346,00 867,30€ 

61 

Can Rosell/ 
Torrelavit 

Inter/ I.E 
Jacint 
Verdaguer ------------ 

 
 

--------- deserta ------- 
 

2-Requerir als licitadors que dins del termini de deu dies hàbils comptadors des de 
la recepció del dit requeriment, presentin la documentació justificativa següent:   
• No tenir deutes pendents amb l’Administració contractant. 
• Constituir la garantia definitiva que sigui procedent.  
• Certificació negativa per descoberts a la Tresoreri a General de la 

Seguritat Social,  de conformitat amb l’art. 42 de l’Estatut dels Treballadors. 
3-Comunicar a l’adjudicatari que, dins el termini dels 15 dies hàbils següents a 
l’endemà de la recepció de la notificació de la present resolució, haurà de 
concórrer a formalitzar el contracte, sense necessitat de requerir-li la 
documentació que ja ha justificat.  
4-Notificar la present resolució a les empreses que han pres part en aquest 
procediment de contractació. 
5-Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 
comarcal als efectes oportuns. 
6-Donar compte d’aquesta resolució a la Junta de Govern als efectes de la seva 
ratificació. 
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- Decret de la Presidència núm. 61, de 9 de setembr e de 2013 
1- Adjudicar el contracte menor de gestió de servei del transport escolar als 

centres docents d’ensenyament de la comarca de l’Alt Penedès de la Ruta 61 
a Autocars Dotor SL que ha presentat l’oferta econòmicament més avantatjosa 
segons el quadre següent: 

61 

Can Rosell/ 
Torrelavit 

Inter/ I.E 
Jacint 
Verdaguer Autocars Dotor SL 

 
 

88,20€ 15.611,40€ 780,57€ 
2- Requerir al licitador que dins del termini de deu dies hàbils comptadors des de 
la recepció del dit requeriment, presentin la documentació justificativa següent:   
• No tenir deutes pendents amb l’Administració contractant. 
• Constituir la garantia definitiva de 780,57€.  
• Certificació negativa per descoberts a la Tresoreri a General de la 

Seguritat Social,  de conformitat amb l’art. 42 de l’Estatut dels Treballadors. 
3- Comunicar a l’adjudicatari que, dins el termini dels 15 dies hàbils següents a 
l’endemà de la recepció de la notificació de la present resolució, haurà de 
concórrer a formalitzar el contracte, sense necessitat de requerir-li la 
documentació que ja ha justificat.  
4- Notificar la present resolució a l’empresa interessada. 
5- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 
comarcal als efectes oportuns. 
6- Donar compte d’aquesta resolució a la Junta de Govern als efectes de la seva 
ratificació. 

 
- Decret de la Presidència núm. 62, de 12 de setemb re de 2013 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, a la senyora ... (NGD), 
mitjançant contracte de treball de durada determinada, a temps complet, 
modalitat eventual per circumstàncies de la producció, com a auxiliar 
administrativa (grup C2) adscrita al servei d’Ensenyament, a raó de 37,5 hores 
setmanals, amb efectes del dia 16 de setembre i fins al 18 d’octubre de 2013, 
per a la tramitació de les sol·licituds d’ajuts individuals de menjador del 2n 
termini i les reclamacions del 1r termini (curs 2013-2014).  

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament, de Recursos Humans i a 
la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 63, de 12 de setemb re de 2013 

1- Sol·licitar a la Direcció General de Joventut, del Departament de Benestar 
Social i Família, les subvencions als projectes d’activitats en l’àmbit de la 
joventut següents: 

Línies d’actuació Nom del projecte Pressupost Impor t 
Sol·licitat 

c) Subvencions als 
consells comarcals i 
al Consell General 
d’Aran per a 
l’execució dels 
plans d’actuació 
anuals dels serveis 
comarcals de 
joventut. 

- Informació i 
assessorament de 
proximitat 
 
- Intervenció als espais de 
servei i ús dels joves 

50.940,19 
 
 
 

21.262,19 

29.580,19 
 
 
 

18.280,19 

Totals  72.202,38 47.860,38 
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Línies d’actuació Nom del projecte Pressupost Impor t 
Sol·licitat 

d) Subvencions als 
consells comarcals, 
consorcis 
constituïts per ens 
locals i 
mancomunitats de 
municipis, per a 
projectes de 
personal tècnic 
compartit 

- Dinamitzador compartit 
Olesa de Bonesvalls, 
Subirats i el Pla del 
Penedès 
 
- Dinamitzador compartit 
La Granada, Sant Pere de 
Riudebitlles, Torrelavit 
 
- Dinamitzador compartit 
Sant Llorenç d'Hortons, 
Pacs del Penedès i 
Torrelles de Foix 

31.914,52 
 
 
 
 

21.276,35 
 
 
 

13.125,00 

16.914,52 
 
 
 
 

11.276,35 
 
 
 

6.125,00 

Totals  66.315,87 34.315,87 
2- Trametre les sol·licituds pels mitjans electrònics de l’extranet de les 

administracions públiques catalanes, portal EACAT. 
3- Donar trasllat de la present resolució al servei de Joventut i Habitatge del 

Consell Comarcal. 
 
- Decret de la Presidència núm. 64, de 17 de setemb re de 2013 

1- Reconèixer a la senyora ... (CFT), el seu setè trienni, corresponent a la 
categoria C1, amb efectes del dia 1 de setembre de 2013. 

2- Reconèixer a la senyora ... (NLV), el seu quart trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 1 d’agost de 2013. 

3- Notificar el present acord als interessats. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 65, de 24 de setemb re de 2013 

1- Modificar els contractes laborals dels professors de l’EMAP, amb efectes del 
24 de setembre de 2013, per ampliació o reducció de la jornada laboral, als 
professionals següents: 

- ... (EMB): 19 hores i 23 minuts setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de La Granada, Sant Pere de Riudebitlles, Pacs i El Pla 
del Penedès; els dilluns, dimarts, dijous i divendres, com a professor de 
trombó, percussió, conjunt instrumental i llenguatge musical, trombó, trompeta, 
percussió i conjunts instrumentals. 

- ... (ERL): 36 hores i 8 minuts setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, Torrelavit, Sant 
Pere de Riudebitlles els dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres, com a 
professor de piano, llenguatge musical, cant coral, conjunt instrumental, 
guitarra i bateria. 

- ... (RRR): 15 hores i 15 minuts setmanals (reducció). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons i Pacs del Penedès; els dilluns, 
dimarts i dijous com a professora de piano i llenguatge musical. 

- ... (JGC): 17 hores i 8 minuts setmanals (ampliació). 
Docència a les aules del Pla del Penedès, Sant Llorenç d’Hortons, La 
Granada, els dimarts, dimecres i dijous, com a professor de guitarra. 

- ... (XLP): 28 hores i 30 minuts (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, El Pla del 
Penedès, Pacs del Penedès- Les Cabanyes i Sant Pere de Riudebitlles; els 
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dimarts, dimecres, dijous i divendres, com a professor de clarinet, flauta 
travessera, saxo i combos. 

- ... (MNCR): 9 hores i 15 minuts setmanals (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, Sant Pere de Riudebitlles i la 
Granada; els dimarts com a professora de violí i coordinadora del projecte del 
Conjunt de Corda de l’EMAP. 

- ... (GMV): 36 hores i 15 minuts setmanals (ampliació). 
Funcions de Cap d’Estudis de l’escola. 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, Sant Pere de Riudebitlles i el 
Pla del Penedès; els dilluns, dimarts, dimecres i dijous, com a professora de 
llenguatge musical, conjunts i violoncel. 

- ... (SRR): 37 hores i 30 minuts setmanals (ampliació). 
Funcions de Direcció de l’EMAP. 
Docència a les aules de La Granada i el Pla del Penedès; els dilluns, dimarts, 
dimecres i dijous, com a professora de piano i llenguatge musical. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i d’Ensenyament als 
efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 66, de 26 de setemb re de 2013 

1- Sol·licitar subvenció, per import de 216.800,26€, al Servei d’Ocupació de 
Catalunya, per a la realització del Programa mix Treball i Formació adreçat a 
persones aturades, prioritàriament de 30 anys o més, que hagin exhaurit la 
prestació per desocupació i/o subsidi, en el marc de l’Ordre EMO/210/2013, de 
2 de setembre, i per a la contractació:  

1 Coordinador: 11.024,26€  
18 treballadors de construcció: 147.584,16€ 
6 administratius: 47.391,84€ 
Formació obligatòria: 10.800€ 

2- Trametre les sol·licituds pels mitjans electrònics de l’extranet de les 
administracions públiques catalanes, portal EACAT. 

3- Donar trasllat de l’acord al servei d’Empresa i Ocupació i a la tresoreria del 
Consell Comarcal. 

 
- Decret de la Presidència núm. 67, de 30 de setemb re de 2013 

1- Denegar a la senyora ... (IMVR) la sol·licitud de passar a la situació 
d’excedència voluntària per incompatibilitat atès que no es troba en situació de 
servei actiu al Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 

2- Notificar la present resolució a la persona interessada. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans del Consell Comarcal. 

 
- Decret de la Presidència núm. 68, de 1 d’octubre de 2013 

1- Modificar els contractes laborals dels professors de l’EMAP, amb efectes del 2 
d’octubre de 2013, per ampliació de la jornada laboral, als professionals 
següents: 

- ... (JGC): 17 hores i 30 minuts setmanals (ampliació). 
Docència a les aules del Pla del Penedès, Sant Llorenç d’Hortons, La 
Granada, els dimarts, dimecres i dijous, com a professor de guitarra. 

- ... (XLP): 29 hores i 41 minuts (ampliació). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, El Pla del 
Penedès, Pacs del Penedès- Les Cabanyes i Sant Pere de Riudebitlles; els 
dimarts, dimecres, dijous i divendres, com a professor de clarinet, flauta 
travessera, saxo i combos. 
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2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i d’Ensenyament als 
efectes oportuns. 

  
El Ple en resta assabentat. 
 
 
7- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 62, de 27 de juliol  de 2013 
Nòmina Juliol 
 
- Resolució de la Gerència núm. 63, d’1 d’agost de 2013 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS 
TÈCNICS DE PREVENCIÓ I CONTROL AMBIENTAL DE LES ACTIVITATS AL MES 
DE JULIOL DE 2013 
 Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-21 Avinyonet del Penedès GTR Axial, SL D5 36,00 
  Desguaces F.Benedi, SL A7 180,00 
I-22 Pacs del Penedès Fiber-Systems, SL C4-

1,C5,C14 
224,90 

I-23 Subirats Pedrera de l’Ordal C14 95,40 
I-24 Sant Sadurní d’Anoia Chocolates Simon Coll, 

AS 
C14 95,40 

  631,70.- 

 
- Resolució de la Gerència núm. 64, de 2 d’agost de  2013 
Aprovar el pagament del següent import a: 

Intervenció-Tresoreria del CCAP, ... (EA), entregat en concepte d’un 
pagament a justificar per fer front a despeses vàries del Consell, que 
s’hauran de justificar amb factures i/o tiquets 

150,00 

                      TOTAL EUROS. . . . . .. . .  150,00 

  
 - Resolució de la Gerència núm. 65, de 12 d’agost d e 2013 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA 

 

MES EUROS 
 

• ... (AFC) JULIOL 20,80 € 

• ... (FLB) JULIOL 24,00 € 

• ... (MSR) JULIOL  46,80 € 

TOTAL EUROS……………………  91,60 

 
- Resolució de la Gerència núm. 66, de 22 d’agost d e 2013 
APROVAR LA FACTURACIÓ DE DIVERSOS PLANS ESPECÍFICS-PEMS I  PLANS 
D’AUTOPROTECCIÓ-PAUS DE DIFERENTS MUNICIPIS DE LA COMARCA 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base Imponible Iva 21% Total 

13 Castellví  649,31 136,36 785,67 
14 Font-Rubí 948,75 199,24 1.147,99 
15 El Pla del Penedès 979,00 205,59 1.184,59 
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16 Vilobí del Penedès 489,50 120,80 592,30 
17 Olesa de Bonesvalls 82,41 17,31 99,72 
18 Les Cabanyes 257,41 54,06 311,47 
19 Sant Llorenç d’H. 257,41 54,06 311,47 
20 Sant Quintí de Mediona 257,41 54,06 311,47 
21 Sant Cugat Sesgarrigues 257,41 54,06 311,47 
22 Les Cabanyes 400,00 84,00 484,00 
23 Les Cabanyes 82,41 17,31 99,72 
24 Santa Margarida M. 497,41 104,46 601,87 
25 Santa Margarida M. 167,91 35,27 203,18 
26 Santa Margarida M. 82,41 17,31 99,72 

Total...................   6.544,64 
 

- Resolució de la Gerència núm. 67, de 27 d’agost d e 2013 
Nòmina agost 
 
- Resolució de la Gerència núm. 68, de 16 de setemb re de 2013 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA 

 
MES EUROS 

• ... (AFC) AGOST 5,20 € 

• ... (FLB) AGOST  6,00 € 

• ... (MSR) 
  

AGOST  58,50 € 

TOTAL EUROS……………………  69,70 

 
- Resolució de la Gerència núm. 69, de 25 de setemb re de 2013 
Aprovar el pagament a l’empresa: “Apple Store for Business”, de la factura d’import 
2.578,00€ amb càrrec a la partida 332.226990 Despeses Arxiu Històric Comarcal del 
pressupost de l’exercici 2013. 
  
El Ple en resta assabentat. 
 
 
8- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 4 i 
25 de juliol i 19 de setembre de 2013. 
 
Es dóna compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 4 i 25 
de juliol i 19 de setembre de 2013. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
9- Moció que proposa el Consell d’Alcaldes en relac ió a la millora de la N-
340 (tram Avinyonet-Vilafranca) 
 
Durant la primavera del 2012 es va posar en funcionament la nova C-15, Eix 
Diagonal que comunica les poblacions de Manresa i Vilanova passant per la 
nostra comarca, l’Alt Penedès. 
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Amb aquesta actuació, es connectaven dues carreteres de molt de volum de 
trànsit (C-15 i N-340) i molt importants per tots nosaltres i la nostra comarca. 
 
La Construcció de l’esmentat enllaç i la solució aportada no ha resolt aquesta 
comunicació, creant unes llargues cues inexistents anteriorment des dels 
nostres municipis (Olesa de Bonesvalls, Subirats, Avinyonet del Penedès, 
Olèrdola i Sant Cugat Sesgarrigues)  en direcció a Vilafranca del Penedès.  
 
Durant aquest any, han estat varies les vegades que hem fet arribar les nostres 
queixes al Consell Comarcal a través del seu Consell d’Alcaldes, així com al 
mateix Departament de Territori i Sostenibilitat. Val a dir que a petició del 
Consell Comarcal arran de les nostres demandes, el director General ens 
visitava l’estiu passat (2012) i feia seves les nostres queixes dient que abans 
de final d’any tindríem el projecte de desdoblament de l’encontre a l’esmentada 
rotonda i que l’empresa adjudicatària faria les obres corresponents.  
 
També aprofitant la visita de l’anterior Conseller de Territori i Sostenibilitat el 
senyor Lluís Recoder, l’any passat  a la seu del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès, vàrem manifestar les mateixes queixes per intentar trobar una 
solució. 
 
És per això i observant que no es soluciona aquest problema de retencions, 
que moltes vegades aquestes arriben a més de 4 Km de distància, col·lapsant 
totalment la rotonda del polígon de Sant Pere Molanta (un dels eixos industrials 
més importants de la comarca),  molts dels veïns afectats estan buscant altres 
recorreguts que són més llargs en Quilometratge però més curts en qüestió de 
temps, anant per vies secundàries i no preparades per absorbir aquest trànsit. 
Aquestes vies, majoritàriament camins asfaltats, són trams per anar a 
velocitats de 50 Km/h i a on conflueixen moltes vegades amb maquinària 
agrícola que dificulta encara més aquesta circulació. 
 
Amb aquest escrit volem manifestar la nostra preocupació per l’ús d’aquestes 
vies de titularitat municipal i no preparades per aquest trànsit. Els Ajuntaments 
sotasignants no ens volem fer càrrec dels possibles accidents que la mala 
construcció de la rotonda de la C-15 en l’encreuament amb la N-340 pot 
ocasionar en aquestes carreteres secundàries. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Sol·licitar al Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de 
Catalunya per tal que actuï amb la màxima urgència possible per no 
tenir que lamentar possibles danys no desitjats per tots nosaltres, en el 
tram de la C-15 corresponent a l’encreuament amb la N-340, tram 
d’Avinyonet del Penedès a Vilafranca del Penedès. 

 
2- Donar trasllat de l’acord als ajuntaments de la comarca. 
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INTERVENCIONS: 
 
President: 
En tot cas, abans de cedir la paraula al conseller Jordi Bosch, que explicarà 
una mica el tema de les gestions, això és una proposta de l’últim Consell 
d’Alcaldes en el qual una sèrie d’alcaldes i alcaldesses afectats per aquests 
temes de la N-340 i la C-15 amb la rotonda que hi ha a sobre, ens van 
proposar per aprovar-ho en el Ple. 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Nosaltres estem, com ja ha dit el president, totalment d’acord amb la 
reivindicació que es fa. I més, essent una reivindicació que ve des del Consell 
d’Alcaldes, aprovada per unanimitat de tots els alcaldes. 
Com saben, des de que la carretera C-15 es va posar en funcionament, va ser 
una de les primeres qüestions que es va veure que no s’havien previst o 
s’havien resolt de forma satisfactòria, conjuntament amb altres qüestions que 
jo crec que tots en som coneixedors, com les vies de servei i altres aspectes 
que també hi estem treballant. Respecte a aquest tema, ens hem reunit 
diferents vegades amb Direcció General de Carreres, tant el president com jo 
mateix. En aquests moments, estan valorant econòmicament el que significaria 
fer aquest segon carril a la rotonda per posar-hi solució. Estem pendents, 
dintre d’aquest mes d’octubre, de tornar-nos a reunir perquè ens donin ja una 
resposta definitiva. Estan intentant de que això ho acabi assumint la 
concessionària, tot i que no és una resposta definitiva. I, finalment, veurem 
quina és la resposta que ens donen. Si no, doncs ja tenim o intentarem trobar 
altres camins perquè s’hi posi solució. Anant a veure, si convé, al mateix 
Ministeri o el que faci falta. Estem esperant, com dic, aquesta reunió per també 
plantejar-los-hi la solució de les vies de servei. A veure què es fa de forma 
definitiva.  
I bé, com dic, totalment d’acord amb el redactat que es proposa. Dir-los-hi 
novament que s’hi està treballant de forma intensa. Tenim aquí el handicap 
que la Direcció General de Carreteres ha canviat el seu director general i, això 
també, ens ha retardat un pèl tota la possible solució que ens puguin donar.  
No sé si el president té alguna qüestió més a afegir, però tampoc no els hi 
podem dir res més de les novetats que tenim. Simplement, el compromís 
aquest que hi ha des del departament de dintre aquest mes, de donar-nos una 
solució definitiva i, nosaltres, llavors, emprendre un camí o un altre. Perquè 
definitivament, el problema que existeix en aquest punt s’acabi solucionant 
d’una manera satisfactòria. 
 
President: 
El que està clar és que, tal com es va poder veure l’altre dia en el Consell 
d’Alcaldes, però que també ja feia temps que en parlàvem i no és un tema nou, 
és que allà hi ha un problema. Perquè tal com es va construir aquesta rotonda 
sobre la nacional 340 i la C-15, doncs hi ha un problema de truncament amb 
els que vénen des de direcció Ordal, direcció Vilafranca. A l’altre sentit, tenim 
el contrari, tenim una entrada a dos carrils i mai hi ha cap tipus de problema. I 
en canvi, en aquest sentit, que a més a més és de cara amunt i, per tant, entra 
en pujada i només hi ha un carril d’entrada, doncs clar, es generen cues 
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importants. Perquè a més a més, els tràilers arriben allà dalt, al moment que 
arriben dalt han de parar, han d’arrancar amb rampa, doncs a sobre és més 
complicat. I, per tant, en aquest sentit, la solució viable que s’ha vist 
tècnicament, és la de desdoblar aquest carril, que a més a més hi cap, perquè 
allà a l’altra cantó hi ha la seu de les ambulàncies i, per tant, és un espai on hi 
cabria. En aquest projecte s’ha treballat amb la Direcció General de Carreteres 
des del principi i vàrem estar a punt de poder-lo fer, però per temes de gestió 
interna de la pròpia Generalitat, doncs es va tancar la concessió i no es va 
acabar fent. Nosaltres estem insistint. Fa mig any ens van dir que no, que res, 
que no hi havia res a fer. Fa un mes i mig que hem seguit insistint. Ens van dir 
que tornava a estar obert i que a lo millor es podria acabar fent. I per tant, 
nosaltres ara estem amb això. Estem insistint amb això. Estem insistint. El 
projecte ens consta que està redactat. Per tant, en aquest sentit, sabem que hi 
ha una part de feina feta, pel que seguirem insistint.  
Això no treu que no haguem de donar suport a aquesta moció, que jo entenc 
que hi hem de donar suport des de tots els grups d’aquest plenari perquè es 
resolgui aquest tema. I fer arribar al Departament de Territori i Sostenibilitat 
una mica el fet aquest, tant del Consell d’Alcaldes com del propi plenari del 
Consell Comarcal. Per tant, en aquest sentit, doncs la proposta és de poder 
aprovar aquesta moció que ens ve des del Consell d’Alcaldes. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Brevíssimament, només dir, sense ànim de menystenir a cap de les 
institucions, nosaltres sí que considerem que el Consell d’Alcaldes és una de 
les institucions que més coneix el territori, que més coneix la problemàtica. I 
per tant, en principi, donem suport per principi, per sistema, a les propostes del 
Consell d’Alcaldes. Vagi per aquesta i per la següent. 
Tot i així, creiem que això no té perquè ser un precedent, però el que sí que és 
una realitat. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Sí, nosaltres també, pel fet d’haver estat plantejat pel Consell d’Alcaldes i 
nosaltres ho hem plantejat d’una manera insistent, perquè pensem que és un 
punt crític en la mobilitat de la comarca.  
Clar, aquesta és una situació que provoca que es facin servir els camins, com 
s’ha comentat, i els camins no estan preparats per aquest pas. I fins i tot, si 
passés alguna cosa, els municipis afectats també tindrien una responsabilitat 
que no volem entomar en una situació que és aquesta. 
Per tant, és un punt que s’ha de resoldre. En tot cas, si existeix el projecte, que 
m’ha semblat escoltar que és així, que hi ha el projecte, el que sí demanaria és 
que quan es doni a conèixer, doncs que ho puguem conèixer. Perquè és 
important que puguem opinar al menys per veure si trobem la solució definitiva 
en aquests punts de mobilitat crítics. 
 
President: 
En tot cas, només comentar-li que m’han dit que existeix el projecte, però 
encara no l’hem pogut veure. En el moment que l’haguem pogut veure, en tot 
cas, evidentment, la informació la farem arribar.  
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VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
10- Moció que proposa el Consell d’Alcaldes per a l ’adhesió del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès al Protocol d’execució de les diligències de 
llançament als partits judicials de Catalunya. 
 
Atès que en data 5 de juliol, amb l’impuls del Departament de Justícia, han 
signat el Protocol d’execució de les diligències de llançament als partits 
judicials, les quatre diputacions, l’associació Catalana de Municipis i la 
Federació de Municipis de Catalunya juntament amb els presidents dels 
consells d’advocats i procuradors de Catalunya, que permetrà donar cobertura 
a tot el territori català. 
 
Atès que l’acord neix de la voluntat del Departament de Justícia d’implicar totes 
les institucions per tal de donar resposta urgent i ràpida a les greus situacions 
en què es troben moltes famílies davant la pèrdua de l’habitatge habitual 
després d’un procediment judicial, agreujat per l’especial situació econòmica 
actual. 
 
Atès que l’objectiu de la signatura del Protocol, és ajudar les famílies o 
persones en situacions d’especial vulnerabilitat pendents d’una diligència de 
llançament –ja sigui en un procés de desnonament, o bé en un procediment 
d’execució hipotecària- a conèixer el catàleg de serveis socials que els 
consistoris posen al seu abast. 
 
Atès que el Protocol protegeix les persones que són especialment vulnerables 
com són les de la tercera edat; amb discapacitat; amb malalties mentals o 
cròniques que provoquen una incapacitat; les dependents; les famílies amb 
menors d’edat; les que pateixen violència familiar o violència masclista; les 
persones en situació irregular, i les afectades per altres problemes susceptibles 
de ser considerats com a factors de risc social.  
 
Atès que les parts signants del Protocol  es comprometen a actuar a través 
dels seus organismes en les competències que els afecten amb la finalitat 
d’oferir informació i assessorament jurídic personalitzat a les persones o 
famílies afectades, per facilitar la comunicació i la negociació de mesures 
correctores i alternatives entre la part deutora i l’entitat financera. El Protocol 
estableix, també, la creació d’una Comissió mixta de seguiment, formada per 
membres d’aquestes institucions i presidida pel Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya. 
 
Atès que a partir de la signatura d’aquest Protocol, es preveu que els municipis 
s’hi vagin adherint mitjançant una comunicació a la presidència del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, que ha d’incloure necessàriament el 
compromís de complir el que disposa el Protocol, sense reserves ni 
modificacions particulars, i on s’han d’identificar els serveis municipals o 
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supramunicipals designats per actuar en les diferents situacions en què sigui 
necessari. 
 
Atès que el Consell d’Alcaldes en sessió celebrada el 26 de setembre de 2013 
comptant amb la presència de vint-i-dos alcaldes dels vint-i-set de la comarca, 
els quals, per unanimitat, va informar favorablement l’adhesió al Protocol 
d’execució de les diligències de llançament als partits judicials de Catalunya. 
  
Atès que la Mesa contra desnonaments de l’Alt Penedès va considerar oportú 
adherir-se al Protocol per tal de millorar la capacitat d’actuació de les 
administracions locals en la reducció i prevenció de desnonaments. Igualment, 
va acordar que fossin els serveis d’habitatge els referents per a realitzar les 
actuacions previstes al protocol o determinar les derivacions necessàries, atès 
que són els serveis d’habitatge els que disposen de les eines legals, 
d’assessorament, orientació i acompanyament en la matèria i dels suports de 
les administracions superiors, i que un nombre elevat de persones i famílies 
amb dificultats en matèria d’habitatge no són susceptibles dels programes de 
serveis socials. 
 
Atès que el Servei Comarcal d’habitatge treballa coordinadament amb els 
serveis socials en matèria d’habitatge.  
 
Per tot l’exposat, 
 
S’ACORDA: 
 
1- Aprovar l’adhesió del Consell Comarcal de l’Alt Penedès al Protocol 
d’execució de les diligències de llançament als partits judicials de Catalunya, 
impulsat pel Departament de Justícia que, en data 5 de juliol de 2013, s’ha 
signat conjuntament amb les quatre diputacions, l’Associació Catalana de 
Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya, juntament, amb els 
presidents dels consells d’advocats i procuradors de Catalunya, i amb l’informe 
favorable del Consell d’Alcaldes de l’Alt Penedès celebrat el 26 de setembre de 
2013. 
2- Designar el Servei Comarcal d’Habitatge del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès per actuar en les situacions descrites al Protocol d’execució de les 
diligències de llançament als partits judicials de Catalunya, i al seu cap com a 
responsable de l’actuació del Servei Comarcal d’Habitatge amb les dades 
següents: 

J.J R S 
Cap del Servei Comarcal de Joventut i Habitatge 
Servei Comarcal d’Habitatge 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès 
Carrer d’Hermenegild Clascar 1-3 
08720 Vilafranca del Penedès 
93 890 00 00 
jrodriguez@ccapenedes.cat 
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3- Informar als ajuntaments de la comarca dels quals no ens consta la seva 
adhesió perquè, si escau, la puguin comunicar en el termini de 10 dies, als 
efectes de fer-la arribar de manera conjunta davant el TSJC. 
4- Informar als components de la Mesa contra els desnonaments de l’Alt 
Penedès.  
5- Donar trasllat de l’acord a la Presidència del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya, als serveis de Benestar Social i d’Habitatge del Consell Comarcal i 
als ajuntaments de la comarca de l’Alt Penedès. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
En tot cas, només matisar, abans de que la secretària llegeixi la part 
dispositiva, en tot cas, és una proposta que el Govern del propi Consell 
Comarcal proposa en el Consell d’Alcaldes perquè la pròpia resolució i l’acord 
signat entre el Departament de Justícia i els propis Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya, diputacions, entitats locals i consells d’advocats planteja 
que perquè un consell comarcal es pugui adherir al Protocol d’execució de les 
diligències de llançament als partits judicials de Catalunya, cal que prèviament 
hi hagi donat validesa el Consell d’Alcaldes i els alcaldes. 
Per tant, hem seguit el procediment. I la proposta ve del Consell d’Alcaldes en 
aquest sentit. I en el Consell d’Alcaldes va rebre suport unànim. 
 
La senyora secretària llegeix la part dispositiva. 
 
President: 
Bé, en tot cas, aquesta proposta i aquest protocol d’execució de diligències de 
llançament als partits judicials de Catalunya, d’alguna manera es va aprovar i 
ens va arribar a nivell de Consell Comarcal, en el moment en que ja estàvem 
treballant a nivell de comarca en el protocol d’actuació de taula contra 
desnonaments. I en una taula que es va constituir amb representants de 
l’Ajuntament de Vilafranca, del Consell Comarcal, de Serveis Socials tant de 
l’Ajuntament com del Consell Comarcal, de regidors, consellers, tècnics del 
departament d’habitatge, tant del Consell Comarcal com de l’Ajuntament, 
Serveis Socials, 5 membres de la Plataforma Antidesnonaments, col·legi 
d’advocats, la síndica de Vilafranca, es va convidar a totes les reunions a la 
degana, la qual no va poder assistir, Càritas i també els ajuntaments de Sant 
Sadurní, de Gelida, de Sant Cugat Sesgarrigues. En tot cas, aquesta mesa que 
es va constituir i que va estar treballant intensament amb tota un sèrie de 
paràmetres en base, per un cantó, a un protocol tècnic i en base a un protocol 
més de solució política per part dels ajuntaments i de les institucions. En el 
qual, entre d’altres, acordava en quines situacions s’havia d’actuar quan hi 
hagués l’existència de persones de tercera edat soles, existència de persones 
disminuïdes físicament o psíquicament i sensorialment, existència de persones 
amb trastorns mentals. Estem parlant de quan es procedia a un desnonament. 
Existència de menors d’edat, existència de persones en situació irregular, 
manca d’ingressos periòdics, quan el cost del pagament de la hipoteca o 
lloguer suposa més del 20% dels ingressos familiars o quan es detectin 
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situacions de violència de gènere, per exemple entre d’altres, doncs també 
aquest protocol establia quin era el funcionament de les diferents institucions 
ajuntaments, consells comarcals, i també establia tota una sèrie de paràmetres 
en quan a com s’havia d’ajudar a les famílies, com s’havia de procedir a l’àmbit 
també de relació amb el sistema judicial, i per tant, era una mica i es va arribar 
a l’acord definitiu a tota la mesa, s’ha arribat, i per tant  en aquest moment 
entenem que aquest protocol i entenc que aquest protocol és vigent i per tant 
que hem d’actuar d’aquesta manera. Entre mig va aparèixer, tal com deia, 
aquest protocol que van signar el Departament de Justícia de la Generalitat de 
Catalunya, el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, els col·legis 
d’advocats, les quatre diputacions i Federació de Municipis i Associació 
Catalana de Municipis i Comarques, doncs aquest protocol, en el fons, també 
estableix tots aquests criteris i estableix aquest sistema sempre, a més a més, 
tenint en compte que com que hi entra el sistema judicial i per tant, el Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, doncs la informació que fins ara estava 
vinculada a nivell dels diferents jutjats, no arribava a les institucions ni arribava 
a la plataforma ni arribava a ningú, a partir d’aquest protocol aquesta 
informació arriba i per tant podem actuar prèviament. Per tant, en aquest sentit, 
és una eina positiva que ens hi adherim, tant a nivell d’ajuntaments com a 
nivell de consell comarcal.  
I, que conjuntament, els diferents departaments d’habitatge, tant d’ajuntaments 
com de Consell Comarcal, com la pròpia Plataforma, com els diferents 
departaments també de benestar social de les diferents entitats, doncs puguem 
treballar conjuntament per evitar el màxim aquests desnonaments que al final 
no acaben aportant res, acaben deixant pisos buits que no hi viu ningú i 
acaben deixant les persones al carrer quan resulta que hi ha pisos buits. 
Per tant, en aquest sentit, hem d’intentar treballar això, conjuntament i, per això 
es procedeix i d’alguna manera es proposa aquesta moció que ve del Consell 
d’Alcaldes. 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Nosaltres sabem que hi ha hagut un treball molt intens, tant d’administració 
com d’entitats. El resultat és positiu. Ha de ser positiu perquè per això es fan 
aquestes eines de treball. Però sí que llegint el protocol ens hem adonat que 
en el tema de l’exclusió social quan s’ha de fer l’informe per Serveis Socials hi 
ha 15 dies de termini. Si aquella persona ja no està dintre dels fitxers de 
Serveis Socials, en aquest temps és impossible que Serveis Socials pugui fer 
un informe correcte.  
 
President: 
Et refereixes al protocol que van signar el Departament de Justícia o el de la 
comarca? 
El que estem portant a aprovació l’adhesió avui? 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Si. 
 
President: 
S’hauria de mirar, en tot cas.  
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Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Ho comentem perquè aquesta realitat es donarà i llavors a veure quina solució 
podríem aportar. 
I després també, tot i l’informe de Serveis Socials s’arriba a fer el 
desnonament, què fem amb aquestes famílies si el Consell Comarcal aprovés 
algun tipus de cohesió o algun tipus de servei per acollir-los o quina seria la 
situació. 
I després ja per acabar, perquè volia preguntar quins ajuntaments s’havien 
adherit, però ha donat la relació, per tant, en principi, ja estaria, però sí que en 
el díptic que es farà informatiu sobre aquest protocol, voldria saber si s’ha 
inclòs a PAH, perquè han estat una de les forces promotores i lluitadores per 
això i em sembla que no estan reconeguts al díptic. 
I en principi res més. 
 
President: 
En tot cas, en quant al tema de lo dels quinze dies, doncs haurem de mirar  
però em consta que tant a nivell de Serveis Socials dels ajuntaments i del 
Consell Comarcal s’intenta abreviar el màxim aquest temps i es busca la 
informació necessària. I per tant, em consta que normalment per aquí 
normalment no hi ha masses problemes.  
En quan al tema de si es procedeix al desnonament, doncs el protocol que 
vàrem acordar a nivell de comarca estableix “...en cas de que es procedeixi el 
desnonament l’Ajuntament de Vilafranca o el Consell Comarcal -perquè es 
parlava en aquest àmbit- ajudarà a la família a recollir els estris i mobles que la 
família consideri oportú...” era una mica de no és només ajudar a recollir, sinó 
que es procedirà a tenir un espai on es pugui guardar tots aquests estris “...i es 
comprometen a ubicar aquesta família durant un període mínim d’un mes amb 
totes les despeses pagades...” També es parlava d’això. Mentre l’Ajuntament, 
el Consell Comarcal o la Plataforma, busca una reubicació per la família. Es 
parlava d’això. Com garantir el subministrament en cas d’habitatge de 
reubicació, com també el tema del pagament i l’empadronament. 
Per tant, d’alguna manera el propi protocol ja ho preveu, i en casos 
d’emergència ja s’està actuant d’aquesta manera. O s’intenta.  
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
No afegiré res més perquè ja s’ha dit molta informació. Però sí que una cosa 
que vull posar en valor en relació a aquest protocol en el qual ens adherim, és 
que parteix de la societat civil d’una demanda de molta feina de treball braça a 
braça amb l’administració i això permet millorar d’una manera bastant 
important tots aquells serveis que s’estaven oferint bàsicament per pal·liar el 
dany que provocava aquesta pràctica abusiva que són els desnonaments i les 
execucions immobiliàries d’hipoteca en casos com els que tots bonament 
coneixem. 
En aquest sentit doncs, valorem molt positivament el fet d’aquell treball braç a 
braç. Felicitar a la gent de la PAH per aquesta iniciativa, perquè realment 
sense vosaltres, segurament avui no es parlaria d’això ni s’hauria signat aquest 
protocol. I un cop més denunciar que a qui realment li pertoca acabar amb els 
desnonaments per llei, que és el Congrés espanyol, doncs continua fent cas 
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omís d’una Iniciativa Legislativa Popular (ILP) que van signar moltíssims 
ciutadans i que realment és una ILP carregada de sentit comú i humanitat. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres en tot cas, destacar que és un instrument útil. Únic a nivell comarcal. 
Això fa que també cada ajuntament no faci el que pugui sinó que tots puguem 
actuar de la mateixa manera, fins i tot des de la vessant tècnica, reconèixer 
tota la feina que s’ha fet per establir aquest instrument.  
Finalment, també ens sumem a agrair la feina que fa la PAH, una feina, en 
molts casos, ho hem dit, ha estat per davant dels polítics. Aquí ho hem de dir, 
que ells han estat els que han anat d’alguna manera incentivant i liderant això. 
Per tant, malauradament, els desnonaments és una situació que tenim, que 
afecta a moltes famílies, que hem de donar respostes. I si podem tenir un 
instrument més útil, doncs benvingut sigui. 
 
President: 
En tot cas, abans de passar a votació, només un petit matís. 
De la taula que vàrem fer aquí a la comarca, el que sí que va quedar molt clar 
és que era molt important que les famílies en el moment en que comencessin a 
tenir algun problema de pagament, que ràpidament s’adrecessin al seu 
ajuntament, Consell Comarcal, a la Plataforma o a allà on convingués a 
informar-se, perquè quan abans es comença a treballar, és quan abans es 
resol el problema. Pensem que només amb tres impagaments ja et poden 
iniciar el procediment. Per tant, cal ràpidament posar-se en marxa. I a partir 
d’aquí, s’han editat aquests díptics en els quals s’explica una mica i es diu on 
estan les oficines on es pot adreçar qualsevol ciutadà i també recordar que es 
va presentar el servei d’intermediació en deutes d’habitatge entre la Diputació, 
Generalitat de Catalunya, Agència de l’Habitatge, ajuntaments de Vilafranca, 
de Sant Sadurní i Consell Comarcal. I per tant, són punt per ajudar a la gent. I 
per tant, en aquest sentit, recomanar i fer-ho públic, que la gent que tingui 
problemes s’adreci ràpidament als punts d’informació per tal de poder ser 
assessorada i ajudada. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(Abandona la sessió, el conseller comarcal Carles Jiménez Morera, del grup 
comarcal del PP). 
 
 
URGÈNCIA 
 
La urgència és aprovada per unanimitat dels consellers presents dels grups 
polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i d’ICV-
EU-A-E. 
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Moció presentada pels Grups Comarcals de CIU, PSC, ERC, PP, CUP i ICV 
per demanar la continuïtat de l’activitat de la fàb rica Ceràmiques del Foix 
de Santa Margarida i els Monjos 
 
L’empresa Roca vol tancar la fàbrica Ceràmiques del Foix ubicada a Santa 
Margarida i els Monjos i traslladar la seva producció a altres instal·lacions 
ubicades a Castelló. 
Fa uns dies es va presentar l’expedient de regulació que podria deixar sense 
feina a més de 100 treballadors i treballadores del nostre territori, i fins el 19 
d’octubre s’ha obert un període de negociacions en les que el comitè defensarà 
la viabilitat de l’empresa. Els representants de la plantilla consideren que es 
tracta d’una deslocalització de producció, que afectaria a un nombre molt alt de 
treballadors, molts dels quals tenen entre 45 i 53 anys, la majoria de llarga 
durada a l’empresa i sense possibilitat de reinserció en el sector, ja que 
aquesta és l’última planta de ceràmica plana que queda a Catalunya.  
Els treballadors han demanat l’ajuda dels Ajuntaments, aquests encapçalats 
pel de Santa Margarida han començat a fer gestions a diversos nivells per 
evitar el tancament de la fàbrica o si aquest tancament fos irreversible que les 
condicions d’acomiadament fossin favorables al conjunt de treballadors.  
 
Per tot això els grups comarcals de CIU, PSC, ERC, PP, CUP i ICV, 
 
S’ACORDA: 
 

1. Fer pública la nostra preocupació, com a administració propera, a les 
famílies afectades per aquesta situació. 

2. Recolzar els treballadors de Ceràmiques del Foix i al comitè d’empresa 
en les accions que duguin a terme per defensar els llocs de treball. 

3. Demanar al Consell Comarcal que treballi conjuntament amb 
l’Ajuntament de Santa Margarida i els Monjos així com la resta 
d’ajuntaments afectats, per evitar la deslocalització de la fàbrica 
Ceràmiques del Foix. 

4. Instar als representants legals de Ceràmiques del Foix a obrir vies de 
diàleg amb el comitè d’empresa per tal d’evitar els acomiadaments i 
cercar altres mesures que garanteixin la continuïtat dels treballadors a la 
planta del Penedès.  

5. Instar la Generalitat de Catalunya, per mitjà dels Organismes Oficials 
pertinents, a cercar solucions alternatives per  evitar la deslocalització 
de l’empresa. 

6. Comunicar aquests acords a l’empresa Roca (Ceràmiques Foix), al seu 
comitè d’empresa, a l’Ajuntament de Santa Margarida i els Monjos, als 
Ajuntaments de la comarca i al Departament d’Empresa i Ocupació. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
President del Comitè d’Empresa de Ceràmiques del Foix, senyor Francisco 
Javier Martos: 
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“En primer lugar, deciros que me gustaría que todos los grupos aquí 
representados dieran el apoyo a esta moción. Puesto que nosotros lo que 
queremos es que esta empresa lo que está haciendo es deslocalizar el 
producto que se fabrica en Santa Margarida i els Monjos. Y nuestro producto lo 
va a fabricar en otra factoría que tiene en Castellón, en la Vall d’Uxó. Aquí 
mantendrá las oficinas, comerciales, administración, marketing y personal. Y 
deja el cese productivo y logístico del producto. Por lo tanto, lo que estamos 
haciendo es quitar el tejido industrial del territorio y llevándoselo a otras zonas 
del país. 
Por lo tanto, si no tenemos cuidado, nos irán desprotegiendo de todo este 
tejido industrial y, conjuntamente con el Anoia, Garraf, Alt Penedès y Baix 
Penedès, que los índices de paro son muy elevados, podremos cometer 
errores de que nos quedemos sin tejido industrial. Lo que eso significa que el 
pequeño emprendedor, el pequeño comercio, también se verá implicado. 
También anunciaros que posiblemente, en 20-25 días, habrá más problemas 
en empresas como Estoli, Brose, Robert Bosch.  
Y todo es a consecuencia de que la ley es la que es. No podemos cambiarla 
ahora. Me refiero a la reforma laboral. En la cual hemos quedado totalmente 
desprotegidos los trabajadores. Y las empresas maquinando y estudiando bien 
la legislación, con acuerdo o sin acuerdo, en 30 días desmontan el tejido 
industrial y se van.  
Y me gustaría también hacer una reflexión sobre un tema de hace unos tres 
meses, lo podéis ver todos en la hemeroteca, el señor President Artur Mas se 
va de viaje a Brasil, junto con Roca y varios empresarios más, en la cual 
ensalza como ejemplo como empresa familiar catalana, de Roca. Yo me 
pregunto: si este es el ejemplo, apañados estamos. 
Por lo tanto, lo único que solicito de ustedes es el apoyo al trabajador de 
Cerámicas del Foix. El apoyo al tejido industrial de este territorio. Y apoyarnos 
en estos momentos. Y llevar esto hasta la instancia donde, realmente, puedan 
parar este problema. Muchas gracias. 
 
President: 
En quant a la pròpia moció i tal com ha explicat el senyor Martos, el que està 
clar és que és un procés bastant clar i transparent de deslocalització de 
producció claríssim. I per tant, en aquest sentit, la pròpia moció ho diu.  
Per una part, es va fer una reunió a l’Ajuntament de Santa Margarida i els 
Monjos convocat per l’alcaldessa amb diferents alcaldes, regidors, de la 
comarca, on els treballadors de Ceràmiques del Foix resideixen. I per tat, es va 
iniciar un procés que l’alcaldessa dels Monjos està treballant i tirant endavant.  
Per altra banda, a nivell de Consell Comarcal, jo em vaig entrevistar amb el 
conseller d’Empresa i Ocupació, amb el senyor Felip Puig, per demanar-li que 
intercedís en aquest procés. I així em consta que a través del director general 
d’Indústria s’està treballant, el senyor Antoni Grau. Sé que aquest dematí heu 
estat reunits. I per tant, en aquest sentit, s’està treballant. 
Però, tal com deia el senyor Martos, si l’empresa es tanca en banda, com que 
té la llei al seu favor, les coses són molt complicades. Jo sé que la Generalitat 
està en aquest moment intentant buscar com mantenir aquesta empresa en el 
territori i aquesta producció en el territori. I per tant, en aquest sentit, seguirem 
treballant amb això. I prenem nota de la informació sobre els processos que 
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poden afectar a d’altres empreses. I en aquest sentit, intentarem treballar. I 
abans, amb el conseller, amb el senyor Romero en parlàvem d’aquest tema. I 
per tant, caldrà que segurament tots plegats ens posem molt en marxa amb 
aquest tema, perquè realment hi ha molts llocs de treball en joc.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Bé, com ho ha dit molt bé el senyor Martos, em sembla que a nosaltres l’únic 
que ens correspon és donar plena solidaritat i suport a la seva lluita. Crec que 
hem d’intentar aconseguir mantenir aquesta empresa, que no es deslocalitzi. 
Com ell molt bé deia, tenim un enemic que es diu la reforma laboral, i serà molt 
difícil que el puguem vèncer. Al menys, mentre les coses no canviïn a nivell 
governamental, però val la pena lluitar i val la pena insistir-hi.  
Hem de pensar que, a més a més, dels llocs de treball directes, hi ha una gran 
quantitat de llocs de treball indirectes en aquesta comarca i en molts llocs més.  
A més a més, això no és un bolet aïllat, és una conseqüència d’una política 
que fa molt temps que s’està portant a terme i que està destruint el teixit 
industrial. I per tant, em sembla que nosaltres, com a representants dels veïns i 
dels ciutadans, el que ens toca és intentar fer el possible per lluitar i per 
impedir que situacions com aquestes es consolidin. 
Per tant, el nostre suport el tenen plenament i esperem que puguem entre tots 
aturar aquesta situació. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
“Me dirigiré en castellano para que me entienda. 
Yo no sé si el producto del cierre de esa fábrica es una bajada de ventas, esto 
no lo ha dicho usted. Quizás sea el argumento de Roca, quizás, digo yo. No lo 
sé. Pero, si fuera así, quizás un planteamiento lógico seria repercutir esta 
bajada de producción, o esta bajada de ventas, en todos los puntos de 
fabricación de España, con lo cual se mantendría la fábrica de los Monjos con 
menos plantilla, por supuesto, pero no se perdería todo. Yo ignoro si la causa 
es esta.” 
 
Portaveu de la CUP-PA, consellera senyora Àngela  Rus: 
Des de la CUP donar tot el suport als treballadors, que lamentablement ens 
trobem en aquesta situació. No només en aquesta empresa de la Roca, sinó 
en d’altres que s’han donat al territori. Tot i sabent que això podia passar amb 
aquesta reforma laboral. Que no és una reforma, sinó que és una contra 
reforma. I donar el suport. I que estarem allà i intentarem que això no tiri 
endavant. 
 
Vicepresidenta cinquena, senyora Lluïsa M. Llop: 
El dia 20 de setembre ens despertàvem amb la notícia de que Ceràmiques del 
Foix decidia fer fora els seus departaments de producció i logística. 125 
persones al carrer, més tota la indústria auxiliar que podem calcular al darrera 
de tots els serveis que se li donen a Roca. I sabem bastants coses des 
d’aleshores de tot aquest expedient de regulació que s’ha plantejat, sabem per 
exemple, que l’empresa no té pèrdues, té menys beneficis, però l’empresa no 
té pèrdues.  
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Sabem, també, que volen deslocalitzar aquesta planta per portar-la a la Vall 
d’Uxó. Per què? Doncs perquè els treballadors són d’aquí, tenen un conveni 
d’empresa, que és més alt que el conveni provincial que hi ha a la Vall d’Uxó. 
Què més sabem? Doncs que amb la reforma laboral que va fer el PP, els 
treballadors i la Generalitat no tenim absolutament cap eina legal que permeti 
que aquesta empresa la forcem a quedar-se aquí. És a dir, si ells decideixen 
finalment deslocalitzar, la Generalitat no tindrà absolutament cap eina legal per 
aturar això. I això és el que ens ha portat aquesta reforma laboral. 
Què més sabem? Sabem que aquesta empresa té aquests treballadors que 
comentàvem: 125, que estan en una mitjana d’edat d’entre 43 i 53 anys. Que 
molts d’ells porten gairebé 30 anys treballant a Roca. I per tant, sabem que 
aquesta empresa decideix,perquè té menys beneficis, obviar la responsabilitat 
social i corporativa que entenem que té, i que té qualsevol empresa, i deixar al 
carrer uns treballadors que durant 30 anys els hi ha estat donant uns beneficis, 
sense tenir cap mena de consciència ni d’impediment per fer-ho. 
Per tant, entenem que qualsevol representant polític des de l’administració on 
estigui, i és cert que el Consell Comarcal poca cosa més pot fer que instar a la 
Generalitat a que mediï en aquest projecte i intenti aturar aquesta 
deslocalització. Però sí que és cert que, com a mínim, hem de donar tot el 
suport a aquests treballadors, que hem d’estar al costat d’ells en les mesures 
que emprenguin i, acompanyar-los allà on calgui per veure si així es pot aturar 
aquesta deslocalització de Ceràmiques del Foix. 
Tant de bo entre tots plegats ens en sortim, que aquesta unanimitat que avui 
es demostra aquí, doncs també acabi portant a bon èxit. I que, si més no, 
intentem aturar i convèncer les empreses que, a part de beneficis en el resultat 
de comptes, hi ha una cosa que també compta, i compta més, que són les 
persones i que és la seva responsabilitat empresarial. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
S’està abordant una mica per sobre aquest tema de la reforma laboral. 
Nosaltres entenem que avui no volem entrar-hi, ni tampoc volem entrar en un 
debat polític amb aquelles forces polítiques, no només el Partit Popular, que 
van recolzar aquesta reforma laboral.  
Pensem que avui és un dia de suport amb unanimitat d’aquest tema. I per això 
ahir, en les darreres converses que vàrem tenir amb el comitè d’aquesta 
empresa, vàrem decidir presentar aquesta moció que té el suport unànime de 
tots els grups comarcals, com no pot ser d’una altra manera. 
Realment, el tema no està tan clar i, per això, la presentació d’aquesta moció. I 
avui ho hem vist. Perquè saben, i alguns dels representants locals han vingut i 
han participat acompanyant als treballadors en la manifestació que han fet a 
Barcelona fins al Parlament de Catalunya, amb una situació de desesperació 
total, la dels treballadores i treballadores i les seves famílies. Més de 120. Amb 
treballs indirectes, amb una previsió de, com a mínim, 80. Per tant, estem 
parlant de més de 200 llocs de treball, com a mínim. Per tant, amb aquesta 
situació de desesperació davant del Parlament, doncs a l’espera d’aquesta 
reunió que s’ha produït al Parlament de Catalunya, amb la participació de tots 
els grups parlamentaris. I tots han compartit, després d’escoltar les 
explicacions del comitè, com tot això que aquí s’està comentant, és així. 



ACTA NÚM. 7/2013 
P101013 

 49 

No estan tan clares les condicions que s’han presentat en aquest expedient de 
regulació d’ocupació amb acomiadaments definitius. No està tan clar. No 
només per la situació general de l’empresa, sinó també com ho estan fent i 
amb tota la informació que han aportat. 
Per tant, el que ha sortit allà, i nosaltres ho pensem, que aquest tancament no 
ho tenim clar. I fins i tot pensem que es pot arribar a no produir-se si realment, 
no només tota la feina que estan fent el comitè, els treballadors, sindicats i tots 
els grups parlamentaris, sinó que fem tota la gestió necessària per exigir que 
l’empresa justifiqui tot el que vol fer i el per què ho vol fer. Perquè no es donen 
les condicions en altres expedients de regulació en aquest grup. 
Estem davant d’una situació, i aquí quan diem què pot fer el Consell Comarcal i 
què no, pensem que, en aquest cas, no tenim una altra opció que anar a 
remolc i per tant aquí acompanyar als treballadors i treballadores i fer tot el 
possible perquè el que han demanat avui, entre d’altres coses, que és una 
reunió directa amb el President de la Generalitat, com també reunions directes 
amb els responsables empresarials. I això ha estat presentat formalment en 
aquesta comissió al Parlament de Catalunya, on hi havia representants de 
l’Anoia, del Garraf i de l’Alt Penedès. Doncs, llavors, el que aquí haurien 
d’intentar és que a nivell territorial, des del Consell Comarcal, podrem observar 
que està passant amb aquestes empreses i puguem preveure el que està 
passant, per exemple a Roca, en aquests moments, puguem preveure aquesta 
situació perquè així podrem trobar a curt termini que aquestes empreses, que 
tenen llocs de treball directes i indirectes molt importants, ens puguem quedar 
que estiguem en situacions similars en les empreses que abans el senyor 
Martos també ha comentat.  
Per tant, demanaríem amb aquest prec al Govern del Consell Comarcal que 
plantegi aquest observatori, i, fins i tot contactes directes amb aquestes 
empreses periòdicament, i que compti amb tots els grups comarcals, perquè és 
un tema de tots. Tots estem afectats. Tos els municipis. Tots volem ajudar. I en 
aquest cas, compti amb aquest observatori de seguiment en contacte amb 
aquestes empreses per poder preveure aquestes situacions que es decideixen 
algun dia, com ha passat ara,  a curt i molt ràpidament, amb molta celeritat, 
provoquen aquest tancament. 
Els treballadors i treballadores continuen amb les seves accions, i demà a les 6 
de la matinada continuen a l’espera d’aquests moviments, tant per part de 
l’empresa com també tot el que es pugui fer a nivell institucional. I en tot cas, 
demanar que tot això que s’ha parlat en la comissió parlamentaria que es pugui 
fer. I tot el suport cap als treballadors i treballadores que contin amb aquestes 
institucions amb el suport que puguem fer. 
I en tot cas, a nivell estratègic, un prec al Govern que tingui en compte que 
aquest és un tema que des del consell Comarcal podem fer. I per tant, sigui un 
tema, per aquells que diuen que els Consells Comarcals només es dediquen a 
gestionar o fer de finestreta de la Generalitat, que realment els puguem 
demostrar que podem planificar i territorialment, podem fer aquelles coses que 
ningú farà per nosaltres i que realment aquests moments són vitals per l’Alt 
Penedès.  
 
President: 
Em sembla que ha quedat bastant clar, per part de tothom, el posicionament. 
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En tot cas, conseller Romero, en quant al tema de poder treballar tot això que 
ha explicat del observatori, poder estar al cas, en prenem nota.  
I per tant, de cara a la setmana que ve, segurament intentarem proposar una 
reunió de tots els grups per parlar-ne. I per tant, en aquest sentit, ens posarem 
en marxa. I esperem que el Consell Comarcal serveixi per alguna cosa més de 
la que de vegades es diu. I per tant, en aquest sentit, tot el recolzament i 
suport. 
I en quant al senyor Francisco Javier Martos, sàpiga que té tot el suport i tot el 
recolzament de tots els grups comarcals que hi ha representats en el plenari 
del Consell Comarcal. I per tant, tot el recolzament en contra d’aquest 
expedient de regulació d’ocupació i en contra del tancament de la producció de 
Ceràmiques del Foix, Roca. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(Abandona la sessió, la consellera comarcal Valentina Martínez, del grup 
comarcal de CIU). 
 
Moció presentada pels grups comarcals de CIU, PSC, ERC, PP, CUP I ICV 
per l’aturada definitiva i desmantellament del proj ecte Castor 
 
EL 2 d’agost de 2007, el Ministeri d’Indústria publicava al BOE el projecte 
Castor format per tres grans infraestructures: una planta marina davant la costa 
del delta de l’Ebre, 20 quilòmetres mar endins davant de la costa del Delta, de 
la Ràpita, Vinaròs i Alcanar, que aprofita un jaciment petrolífer esgotat a 1.750 
metres de profunditat; un gasoducte de 30 quilòmetres, 22 dels quals van pel 
subsòl marí i 8 per terra, al costat del riu Sénia, i una planta d’operacions 
terrestre situada al terme municipal de Vinaròs (8 km), però físicament més 
propera als nuclis de població catalans d’Ulldecona (6 km) i Alcanar (4 km).  
 
Al llarg d’aquests anys, aquest projecte ha comptat amb l’oposició de les 
poblacions d’Alcanar i de la Ràpita, així com de molts altres municipis de les 
Terres de l’Ebre i també d’un forta oposició social encapçalada per la 
Plataforma en Defensa de les Terres del Sénia. Des d’aquesta Plataforma, des 
de l’Ajuntament d’Alcanar i des d’Esquerra Republicana de Catalunya, s’han 
presentat diverses denúncies, al·legacions, queixes i preguntes tant al 
Parlament de Catalunya i al Congrés de Diputats com davant la Comissió 
Europea sobre els dèficits, les mancances i els dubtes que presentava el 
projecte. Però en totes les respostes s’assegurava que es complien els 
requisits i la normativa vigent. 
 
Aquesta infraestructura s’emmarca dins de la planificació estratègica dels 
sectors de l’electricitat i el gas 2008-2016 del Ministeri d’Indústria, com a 
projecte necessari i prioritari per ser el reservori subterrani de gas més gran de 
l’Estat. El primer pas en posar-la en funcionament ha estat la injecció de gas al 
subsòl marí (on abans hi havia hagut un pou petrolífer que ara està ja esgotat) 
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per emmagatzemar-lo i tornar-lo a recuperar segons les demandes del mercat 
interior. De fet, s’esperava que pogués atendre un quart de la demanda de gas 
natural de l’Estat durant un període aproximat de 50 dies.  
 
Abans d’emmagatzemar gas natural a l’antic jaciment petrolífer, s’ha d’injectar 
el gas matalàs, volum mínim de gas natural que ha de trobar-se en un 
emmagatzematge subterrani perquè es pugui extreure el gas útil a la pressió 
adequada fet que es produïa el 13 de juny de 2013. Malauradament, el 14 de 
setembre, l’Institut Geològic de Catalunya informava que des de feia una 
setmana havia detectat un increment notable de l’activitat sísmica davant de la 
costa del Delta, a uns 20 quilòmetres mar endins, amb magnituds màximes de 
2,8 graus en l’escala de Ritcher. Des de llavors fins a dia d’avui, s’han repetit 
centenars de sismes la magnitud dels quals ha arribat a 4,2 graus en l'escala 
de Richter, el passat 1 d’octubre. D’aquí que el 26 de setembre el Ministeri 
d’Indústria, Energia i Turisme ordenés el cessament de l’activitat del magatzem 
de gas Castor i demana a l’Institut Geogràfic Nacional informació detallada 
sobre els moviments sísmics. 
 
En paral·lel, la Plataforma del Sénia recorda que ja va reclamar, sense èxit, 
que s’estudiessin aquests efectes geològics en el procés de tramitació. Així ho 
demanava en el recurs d’alçada que va presentar l’entitat el 8 d’abril de 2010 
davant la Secretaria Autonòmica de Medi Ambient, en què recordava la 
necessitat d’incloure a la declaració d’impacte ambiental del projecte un estudi 
sismològic sobre el risc per una falla pròxima a la plataforma marina. També 
l’Observatori de l’Ebre, el mes d’octubre de 2007, havia alertat l’empresa 
promotora de la conveniència de controlar oportunament els canvis sísmics 
que podria provocar a la zona d’injecció de gas al dipòsit; i demanava que es 
fes un seguiment de tots els paràmetres necessaris abans, durant i després de 
l’actuació. La Generalitat de Catalunya, en ser aprovada la Declaració 
d’Impacte Ambiental del Castor l’octubre de 2009, que no incloïa un apartat per 
avaluar els riscos sísmics associats al projecte, va reclamar que el projecte 
obtingués una valoració de l’Institut Geològic de Catalunya; cosa que no es va 
tenir present. 
 
Davant la situació d’alarma social provocada entre la població pels constants 
sismes originats per la injecció de gas matalàs al magatzem de gas submarí 
Castor; i de la manca de transparència i informació tant de l’empresa Escal 
UGS com de l’administració espanyola envers la ciutadania i les institucions 
municipals i nacionals catalanes, en no considerar-les administrativament 
afectades, els Grups comarcals que presenten la moció,  
 
S’ACORDA: 
 
Primer- Demanar al govern espanyol l’aturada definitiva i permanent del 
magatzem de gas submarí Castor, i el seu posterior desmantellament, perquè 
la seva posada en funcionament no ofereix cap certesa ni seguretat que no es 
tornin a reproduir sismes d’igual magnitud o superior. 
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Segon-  Demanar al govern de la Generalitat de Catalunya l’empara i defensa 
dels municipis catalans afectats, utilitzant els instruments polítics i jurídics que 
escaiguin davant les institucions espanyoles i europees. 
Tercer-  Demanar a l’empresa promotora del projecte Castor i al govern 
espanyol que considerin part afectada els municipis catalans afectats pel sisme 
i els ofereixin la màxima informació i transparència sobre tots els efectes que 
provoca i pot provocar diàriament l’activitat del magatzem de gas Castor. 
Quart-  Fer arribar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, al 
Ministre d’Indústria, a la Plataforma en Defensa de les Terres del Sénia, al 
comissari de Medi Ambient de la Unió europea. 
Cinquè-  En el cas que l’Estat hagués d’indemnitzar, que es demanin 
responsabilitats a qui pertoqui. 
 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
La pròpia proposta, tant a l’apartat d’atesos com a l’apartat d’acords, és prou 
clara. I per tant, entenc que em sembla que la informació que tenim en aquest 
moment també és prou, almenys fins ara, és prou clara també.  
El tema de la plataforma aquesta que es construeix per fer un dipòsit de gas en 
un espai on hi havia hagut una explotació petrolífera. Es demana, en el seu 
moment, a la Generalitat de Catalunya el permís per poder fer aquesta 
explotació en espai català, diríem. Degut a les lleis mediambientals que tenim a 
Catalunya, aquesta plataforma no compleix amb els requisits de Catalunya. I 
per tant, l’empresa que patrocina això, decideix fer-ho a uns pams més avall, 
que canvia el territori, canvia de territori, canvia de normativa.  Per tant, la 
normativa és molt més laxa mediambientalment. I, per tant, en aquest sentit, 
tira endavant el projecte. 
Clar, en el moment en que es posa en marxa, llavors arribem a la situació en 
que estem avui, que l’últim terratrèmol més potent de 4,2 a l’escala de Richter 
es va notar, per dir un exemple, a Sant Quintí de Mediona, a Les Cabanyes, a 
Olèrdola, a Sant Sadurní, a Olesa. Comarca tot de l’Alt Penedès. Em consta 
que també va arribar al Garraf. Per tant, la preocupació, no només de la gent 
de les terres de l’Ebre, sinó de la gent de tota la part del sud del país, és prou 
important. I per tant, en aquest sentit penso que cal que es prenguin decisions, 
per part de qui és competent en aquest àmbit, d’una forma important. 
Tots sabem les conseqüències que això pot portar. Tant en el sentit 
mediambiental o en el sentit territorial. Però també en el sentit econòmic, 
perquè aquí hi ha una inversió que després algú o altre haurà de pagar la 
pel·lícula i tot plegat.  
I per tant, en aquest sentit pensem que aquesta moció és molt adient perquè a 
qui li correspon, que en aquest cas és el Govern espanyol, doncs que prengui 
les mesures pertinents perquè aquesta activitat s’aturi i a més a més, ho faci 
d’una forma definitiva. 
I per tant la proposta va en aquest sentit. 
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Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Jo havia interpretat, quan a la Junta de Portaveus se n’ha parlat d’aquesta 
moció, que la resta de grups el que dèiem és que ens sumàvem, però veig que 
no surt aquí. 
 
President: 
Senyor conseller, perdoni que el talli. Perquè així ja avancem. Iniciativa entenc 
que s’hi adhereix? I que per tant, encapçala? 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
I tant! 
 
President: 
Candidatura d’Unitat Popular entenc que encapçala? Partit Popular encapçala? 
PSC encapçala? 
 
Sembla ser que tots els portaveus assenteixen. 
 
President: 
Per tant, consellers, conselleres, demano disculpes. I per tant, queda 
modificada en el sentit de que encapçalen tots els grups del plenari del Consell 
Comarcal.  
A partir d’aquí, continua el debat. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Continuem. 
També que clar, si tots encapçalem i tots la signem, potser els continguts o els 
redactats d’alguns dels apartats es podien haver millorat. Però com que ja no 
és el cas, doncs ho deixarem tal com està. És a dir, subscrivim lo que hi ha. 
Simplement recordar, tal com deia molt bé el president, que aquesta és una 
situació en la que s’ha trobat la societat catalana i la societat mediterrània, a 
conseqüència d’un fet que es va produir ja fa quatre anys, i quan l’anterior 
govern d’esquerres i de unitat d’aquest país va denegar el permís a aquesta 
empresa i, com a conseqüència d’això, va anar-se’n a buscar-ho a una altra 
comunitat autònoma. 
Per tant, crec que això aquí ja hi ha uns precedents que són importants a tenir 
en compte. 
I, jo només crec que caldria afegir en aquí un punt o un element. Com molt bé 
deia també el president, si hem de parar tota aquesta història però hem 
d’acabar indemnitzant a aquesta empresa, doncs tampoc és la pel·lícula que 
ens interessa. És a dir, jo crec que en aquí, nosaltres el que hem de demanar 
és que ni l’Estat, ni la Generalitat, ni cap institució pública, s’ha de fer càrrec de 
pagar les despeses d’una gent que estan fent per una empresa o una iniciativa 
privada amb tota la legitimat del món, però que està fent una activitat d’alt risc. 
Per tant, la responsabilitat econòmica no ha de recaure sobre el contribuent, 
sinó ha de recaure sobre la societat. Per tant, ni l’Estat, sigui quin sigui, aquest 
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o el nostre, o un que potser ja no serà el nostre, o sigui el que sigui, no ha de 
pagar-ho. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Bàsicament, aquí el que estem votant és una qüestió de sentit comú. I crec que 
és sentit comú demanar que una empresa que està introduint gas en una falla, 
en dues setmanes ha provocat 200 terratrèmols; alguns dels quals de més de 
4 graus a l’escala de Richter. Això, evidentment, no ho entén ningú. No s’entén 
ni des d’un punt de vista de necessitat energètica, no s’entén des d’un punt de 
vista d’iniciativa privada, no s’entén des de cap punt de vista. Hi ha una qüestió 
essencial que és la seguretat de les persones. Hi ha una qüestió essencial que 
és el control sísmic d’aquest planeta on vivim. I en aquest cas en particular, 
resulta que aquesta empresa que ha d’anar injectant gas en aquest magatzem 
subterrani, resulta que no havia emès cap informe de riscos sísmics. Això 
creiem que és una cosa molt grossa. És una cosa que per un país de l’Europa 
Occidental del segle XXI, és que és inconcebible.  
I torno a dir el mateix, és a dir, 200 terratrèmols en 2 setmanes, alguns dels 
quals 4 en l’escala de Richter. Evidentment, a això s’hi ha de posar fi. I en 
aquest cas, coincidim el que hem dit la resta de consellers i president en 
relació a aquest aspecte. Per tant, és que no té volta de fulla. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres en aquest tema estem totalment d’acord, i per això l’encapçalem.  
Dir que també coincideix aquesta setmana el que ha sortit en premsa nacional i 
internacional; tot el tema de les energies renovables. Com que els governs han 
deixat d’apostar i d’incentivar les energies renovables, per tant, estem davant 
d’un tema estratègic a nivell energètic.  
I aquí a l’Alt Penedès tenim exemples d’empreses, iniciatives en el món de 
l’energia renovable, que deixen de tenir el suport necessari en un moment que 
comencen. Per tant aquí hi ha un debat estratègic que hauríem d’insistir. 
Perquè tots sabem com, no en aquest cas, de moment, i esperem que no es 
produeixi, però sabem d’autèntics efectes catastròfics vinculats a energies 
d’aquest tipus que fins ara s’estan utilitzant majoritàriament.  
Per tant, nosaltres un primer missatge estratègic d’apostar per les energies 
renovables, i aquí som un exemple amb diferents projectes europeus que 
s’estan fent en el camp de la biomassa, per exemple, com també denunciar 
que això no es produeixi i que deixin aquesta activitat que s’ha fet i que s’està 
fent quan aquí la vàrem rebutjar el govern que hi havia i que, per tant, 
majoritàriament, no volem que aquests efectes posin en qüestió el benestar de 
la gent. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo seré molt simple i molt curt. 
Sobre aquest punt, jo exposaré el meu punt de vista. Jo entenc que el principal 
responsable de tot aquest procediment és l’administració. Els estudis sísmics i 
els permisos per autoritzar aquest negoci, un o altre ho ha donat. Una empresa 
no es pot autoinstal·lar per ella sola.  
I referent a lo que ha dit el senyor Romero, el debat estratègic, estic totalment 
d’acord amb ell, però, lamentablement, aquet debat estratègic a Catalunya no 
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es produeix. La biomassa és una font d’energia poc rentable. Tots sabeu el 
fracàs dels parcs eòlics a Barcelona, a Tarragona, Lleida i Girona. Tots ho 
sabeu. Des del 2004. I això és energia neta. És energia que no produeix follons 
sísmics. I a més a més, el rendiment és enorme.  
Llavors jo estic d’acord amb el senyor Romero, que el debat estratègic, per a 
mi, és nul.  
 
President; 
Jo en tot cas, només comentant el tema que comentava el conseller senyor 
Anfruns, en quan a qui ha de pagar “la festa”. És curiós. N’hi ha uns que algú 
els hi dóna un permís per fer una instal·lació, després aquells fan la inversió, 
però l’altre li diu: bueno, si no surt bé, ja te la pagaré jo, que és l’Estat, que som 
tots. I al final, s’haurà de demanar responsabilitats a algú altre de no haver fet 
els passos ben fets.  
Bé, en tot cas, em sembla que queden prou clars els posicionaments. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Si hi ha un consens al respecte, jo gairebé demanaria que s’incorporés aquest 
element de dir que no sigui l’Estat qui hagi d’indemnitzar aquesta inversió. Com 
a demanda. Nosaltres demanem que s’aturi, però que a més a més, no ho 
haguem de pagar entre tots. Perquè clar, si a sobre hem de pagar-los-hi a 
aquests senyors que han fet aquesta inversió, la que sigui, entre cometes. Jo 
crec que estaria bé que diguéssim que nosaltres no estem perquè es pagui. 
 
President: 
Tots els grups hi estarien d’acord? 
El senyor Caldentey diu que no hi estaria d’acord. I per tant, mantenim la moció 
així i l’aprovem tots? O si la modifiquem, clar, el senyor Caldentey no hi estarà 
d’acord. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
A veure, jo estic tremendament escamat amb la Generalitat en aquest extrem 
amb el tema de les energies renovables. 
De la mateixa manera que la Generalitat diu que perquè hi ha dues àguiles no 
es poden posar molins eòlics, perquè ha fet un estudi previ. Et demana estudi 
d’impacte ambiental. Et demanen estudi de flora. Et demanen estudi de fauna. 
Doncs l’Estat aquí què ha demanat? Què ha fet l’Estat aquí per a concedir el 
permís?A mi m’agradaria saber què ha fet l’Estat per donar el permís per la 
instal·lació d’aquesta empresa. Doncs si no ha fet res l’Estat, l’Estat és el 
culpable.  
 
President. 
Matisos. Per un cantó i per l’altre. Perquè penso que al final em sembla que 
estem dient el mateix. 
A veure, és veritat que l’Estat no va demanar, o en aquest cas, no sé si l’Estat 
o la Comunitat Valenciana, a qui correspongués, no devia demanar tots els 
requisits que la llei d’aquell territori preveu en quant a això. I per tant, jo, senyor 
Caldentey, l’altre qüestió és que penso que s’haurien de demanar 
responsabilitats més enllà de no només a l’Estat, si no més enllà de a qui va 
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realment autoritzar aquesta instal·lació sense fer aquestes previsions. A qui 
personalment, em refereixo. Però, en tot cas, jo, si els hi sembla bé a tothom, 
introduiria, senyor Caldentey, escolti’m bé, tal com deia el senyor Anfruns en el 
sentit de que en cas de que l’Estat sigui el responsable subsidiari d’aquesta 
inversió i hagi de fer-hi front, que es reclamin responsabilitats a qui va 
autoritzar aquesta instal·lació sense forma correcta.  
Estaríem d’acord? 
 
La consellera del PSC-PM, senyora Susanna Mérida:  
Jo crec que s’està parlant sense coneixement. Perquè, sabem realment si el 
procediment des del principi fins al final va ser correcte? Jo entenc que hi ha 
uns paràmetres legals. Qualsevol de nosaltres que estem als ajuntaments ho 
sabem. Que quan una empresa es vol instal·lar, s’han de seguir uns 
paràmetres legals que entenc que ningú se salta. Per les conseqüències que 
té. O s’intenta no saltar. Jo crec que ara ens estem arriscant a dir que durant 
tot aquest procediment no es va fer correctament, sense saber-ho. Ull que si es 
va fer malament, les conseqüències que s’hagin de prendre. Però que la llei ja 
ho preveu quan les coses no es fan bé, quines conseqüències hi ha. Però jo 
crec que ens estem arriscant. I no sé si algú d’aquí sap si es va fer tot, si es 
van demanar els estudis, i si els estudis eren correctes, si es podia preveure 
que passaria, el que està passant. 
Per tant, no sé si estem parlant per parlar, perquè ara és molt fàcil sumar-se a 
“toro pasado” que diuen. Qui va signar això. Jo crec que ningú fa una signatura 
d’aquest tipus a un projecte tant important sense assegurar-se que les coses 
estan ben fetes. I si no s’han fet ben fetes, doncs legalment ja hi haurà les 
responsabilitats que calguin. Però, crec que ens estem aventurant a buscar els 
causants de tot això, sense saber. Al menys jo, en aquest moment, tinc una 
desconeixença total de saber si s’han fet bé tots els permisos i tots els 
procediments en l’autorització de la posada en marxa d’aquesta empresa. 
Per tant, jo crec que introduir aquest punt, sí que és cert que la voluntat de tots 
seria que l’Estat no es fes càrrec d’això, perquè si no es va poder preveure, 
doncs que sigui l’empresa qui finalment faci això. Però jo crec que l’Estat serà 
el primer interessat de no assumir aquest cost. Per tant, serà el que ja es 
mourà, entenc jo. 
 
President: 
Jo afegiria un punt, a veure si els hi sembla correcte als consellers i 
conselleres:  
“Cinquè- En el cas que l’Estat hagués d’indemnitzar, que es demanin 
responsabilitats a qui pertoqui.” 
Hi estaríem d’acord? 
 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
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11- Informacions de la Presidència.  
 
Bàsicament, informar de que el dia 27 d’octubre tenim la setena Cursa solidària 
País del cava, entre Vilafranca i Sant Sadurní. Una cursa que les aportacions 
van destinades a la Marató de TV3. Cursa solidària. I per tant, animar a tothom 
a participar-hi en la forma que es pugui. Amb la col·laboració que es pugui. I 
per tant, els que sigui corrent, corrent, i els que no sigui corrent, doncs 
caminant. I els que no, col·laborant en alguna de les activitats que es fan 
d’alguna de les maneres. I per tant, en aquest sentit, com que el Consell 
Comarcal també hi col·laborem, una mica fer-vos-ho saber.  
 
 
12- Precs i Preguntes. 
 
No n’hi ha 
 
 
  
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 
21:29 hores, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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